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Četvrtak, 11. septem­bar 2003. 
Svedok C-007

Svedok Isak Gaši 
Otvorena sednica

Optuženi je pristupio Sudu
Početak u 9.04 h 

Molim ustanite. Međunarodni krivični sud za bivšu Jugoslaviju zaseda. Izvo­
lite, sedite.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Gospodine Mej (May).

SUDIJA MEJ: Da, izvolite.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Pošto je danas četvrtak, ja nemam nikakav raspo­
red za iduću nedelju, a mislim da je krajnje vreme da ga dobijem.

SUDIJA MEJ: Da, naravno da treba da dobijete, mi smo juče dobili naš 
primerak rasporeda za sledeću nedelju, i svakako je trebalo da i vi dobijete 
svoj. Gospodine Najs (Nice), gde smo? Mislim da je u pitanju raspored od 
5. septembra, bar ja tako imam zapisano. 

TUŽILAC NAJS: Da, to je taj raspored, upravo je sada dostavljen.

SUDIJA MEJ: Izvinjavam se, ovaj drugi je od 9. septembra. Pobrinite se da i 
optuženi dobije svoj primerak. Molim da svedok da svečanu izjavu.

SVEDOK C-007: Svečano izjavljujem da ću govoriti istinu, cjelu istinu i ništa 
osim istine. 

SUDIJA MEJ: U redu. Molim vas, imajte na umu obojica, mislim i na svedoka 
i na optuženog, da je potrebno da se prave pauze između pitanja i odgo­
vora. To je veoma važno sa stanovišta bezbednosti, a takođe je važno i za 
prevodioce, kako bi bili u mogućnosti da prevode. Dakle, sačekajte da onaj 
drugi govornik završi pre nego što počnete da govorite. Da, izvolite, gospo­
đo Uerc-Reclaf (Uertz-Reclaff).
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GLAVNO ISPITIVANJE: TUŽILAC UERC-RECLAF

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Hvala, časni Sude. Gospodine, pred va­
ma je jedan komad papira. Da li se na njemu nalazi vaše ime i prezime?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste vi svedočili na suđenju gospo­
dinu Dokmanoviću pod pseudonimom ‘’Q’’?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jesam.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Časni Sude, Tužilaštvo želi da se uvede transkript 
sa tog svedočenja i dokazne predmete koji su korišćeni tokom tog svedoče­
nja. Tabulator 2 je ovaj komad papira gde se nalazi ime koje je korišćeno u 
Pred­me­tu Dokmano­vić, sa pseudonimom koji je tada korišćen.

SUDIJA MEJ: Da.

sekretar: Ovo je dokazni predmet Tužilaštva broj 535.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ja ću sada rezimirati svedočenje koje je 
dato u Pred­me­tu Dokmano­vić i postaviću još nekoliko dodatnih pitanja. Sve­
dok je po nacionalnosti Srbin, 1991. godine je živeo u Srbiji. Krajem avgusta 
i početkom septembra 1991. godine svedok je čuo apele da se muškarci 
pridruže srpskim snagam u bici u Vukovaru. Znao je da dobrovoljci mogu 
da se pridruže ili JNA ili da budu regrutovani u posebnim kancelarijama za 
regrutovanje dobrovoljaca. Gospodine, imam nekoliko dodatnih pitanja. Da 
li ste u to vreme u medijima čuli priče o srpskim civilima u Vukovaru i šta se 
njima dešavalo?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pa, bilo je na televiziji da su bili proganjani.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Na kojoj televiziji? Da li znate koja je to 
televizijska stanica bila?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pa, ne znam tačno, ne mogu da se setim 
tačno koja stanica, ali u Novom Sadu sam gledao televiziju, to su bile srpske 
stanice.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A da li ste poverovali u priče koje ste 
videli na televiziji?
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SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Naravno.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li su te priče uticale na vašu odluku 
da se javite dobrovoljno u srpske snage u Vukovaru?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jesu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste kasnije saznali da li su te priče 
bile istinite, te priče o progonima?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pretežno priče su bile preuveličane i nisu baš 
bile istinite.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Sada ću da nastavim sa rezimeom. Sve­
dok C-007 otišao je u kancelariju za prijavljivanje dobrovoljaca odakle je 
poslat u Šid gde mu je rečeno da se javi u kancelariju Teritorijalne odbrane. 
Komanda Teritorijalne odbrane se obično smatrala ministarstvom. Izvesni 
Bogunović je bio ministar i pripadao je vladi Gorana Hadžića. Komanda 
bezbednosti TO je dobila naređenja od ofi­cira za bezbednost JNA Petkovića. 
Svedok je zadužio uniformu i oružje. U štabu Teritorijalne odbrane u Šidu, 
primetio je da major Kavalić iz Gardijske brigade prisustvuje sastanku. Sve­
dok je na obuku otišao sa Gardijskom brigadom, a kasnije je zajedno sa Gar­
dijskom brigadom prebačen u Negoslavce gde se nalazio štab JNA. Odatle 
je učestvovao u vojnim akcijama u Vukovaru od kraja septembra 1991. go­
dine pa na dalje. Dok je bio u štabu JNA u Negoslavcima, svedok je morao 
da potpiše dokument koji mu je omogućio da prima platu i kompenzaciju. 
Širile su se priče među regrutima o zverstvima koja je počinila hrvatska stra­
na. Ovo je izazvalo vrlo fobičnu atmosferu među mladim regrutima. Priče su 
razjarile mlade regrute i ispunile ih strahom. Imam još dva dodatna pitanja, 
gospodine. Dok ste se nalazili u Gardijskoj brigadi u Negoslavcima i kasnije, 
kada ste učestvovali u akcijama u Vukovaru, da li ste vi i vaša jedinica dobijali 
naređenja od ofi­cira JNA?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da, dobijao sam naređenja od ofi­cira JNA.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste tokom borbi primetili bilo šta 
u vezi sa naoružanjem hrvatskih snaga u Vukovaru?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pa, hrvatske snage su pretežno imale lovač­
ko naoružanje, a od artiljerijskog naoružanja imali su, ja mislim maksimalno 
minobacače od 82 milimetra.
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A kada je reč o operacijama u komplek­
su “Blaž Jovanović”, da li vam je išta rečeno o broju hrvatskih vojnika koji su 
bili na suprotnoj strani?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Rečeno nam je da se nalaze naspram nas 
jače hrvatske snage, između 300 i 400 vojnika, što nije bilo tačno. Bilo je 
možda oko dvadesetak vojnika.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Nastavljam sa rezimeom, časni Sude. 
Negde u oktobru 1991. godine svedok se pridružio Teritorijalnoj odbrani 
Vukovara. Komandant Teritorijalne odbrane Vukovara bio je Miroljub Vujo­
vić. Štab Teritorijalne odbrane se nalazio u području Vukovara koje se zove 
Petrova Gora. Skladište “Veleprometa” bilo je baza Teritorijalne odbrane. 
Svedoče, samo jedno dodatno pitanje. Da li se u Petrovoj Gori takođe nala­
zio i štab JNA?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Tu je bila jedna vrsta komande, ne znam 
tačno kakva, pošto nisam imao puno kontakta tamo, i gde je boravio neki 
major, iskreno, ne mogu da se setim tačno prezimena.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Jedinica Teritorijalne odbrane kojoj je 
pripadao svedok je dobila nekoliko zadataka da očisti određena područja, 
to jest da ide od kuće do kuće i da iseljava ljude iz tih kuća. Svedok je uče­
stvovao u tim operacijama čišćenja u Vukovaru, uključujući i akciju u naselju 
koje se zove Supoderica. Svedoče, da bismo pojasnili nešto iz transkripta, da 
li vas je iko obučio kako da obavite taj zadatak čišćenja kuća?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pa, ja sam imao kratku obuku pre no što sam 
došao u Negoslavce, u Šidu, u trajanju između dva ili tri dana i tu sam dobio 
potrebne instrukcije oko toga, oko načina kako da se ulazi u podrume, kako 
da se pretresaju kuće, kako se obavlja taj zadatak. A posle mi je jedan ofi­cir 
koga sam poznavao, pošto je bio iz Borova od ranije, isto objasnio način ka­
ko da se utvrdi bezbjedno da li ima u podrumu djece ili tako nekog.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Ti civili koji su izvođeni iz njihovih kuća, 
gde su odvođeni?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Civili su odvođeni na “Velepromet”, koliko 
je meni poznato.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Nastavljam sa rezimeom. Tokom tih 
operacija čišćenja desilo se nekoliko incidenata. U jednom incidentu, dobro­
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voljac iz Crne Gore po imenu Cetinje bio je pogođen, pogodio ga je jedan 
čovek duge plave kose. Kao posledica toga, Cetinje je pobio sve Hrvate koji 
su imali dugu plavu kosu na koje je naišao. Pored toga, Cetinje je takođe 
ubio ljude koji su imali prezime Barišić, zbog poznatog istorijskog događaja. 
Drugi pripadnik Teritorijalne odbrane sa nadimkom Kizo se hvalisao da su 
on i Cetinje bili u “Veleprometu” da bi pobili civile. Komandant Teritorijalne 
odbrane održavao je redovne sastanke u kući Stanka Vujanovića koji je tako­
đe bio na višem položaju. Među ljudima koji su prisustvovali tim sastancima 
bio je i kapetan JNA po imenu Radić. Svedok veruje da je on zapravo bora­
vio u toj kući. Sastanci su često održavani u noćima pre akcije. Vujanovićeva 
kuća je takođe korišćena kao skladište za zalihe oružja i municija. Svedok je 
shvatio da je uloga kapetana Radića bila da bude koordinator između jedi­
nica Teritorijalne odbrane koje su se borile na levom krilu i drugih jedinica. 
Teritorijalna odbrana je sarađivala sa JNA. JNA je napravila generalni plan i 
takođe je snabdevala Teritorijalnu odbranu municijom i oružjem. Jedinice Te­
ritorijalne odbrane su dobijale zadatke od JNA, ali su imale određeno diskre­
ciono pravo kako da izvode te zadatke. Svedoče, jedno dodatno pitanje. Da 
li je tamo bio jedan vojnik sa nadimkom Štuka koji je živeo u Vujanovićevoj 
kući? I ako jeste, kakva je bila njegova veza sa kapetanom Radićem? 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pa, vojnik sa nadimkom Štuka je boravio u 
Vujanovićevoj kući i on je bio direktno vojnik kapetana Radića.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je ta osoba imala reputaciju da 
ubija ljude i da li ste vi njega ustvari i videli kako to radi?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pa, ja ga nisam direktno vidio kad je, da je 
ubio nekog, ali sam direktno vidio kad je pokušao, odnosno kad je otišao da 
baci bombu u jedan WC gde su bili dva pripadnika Jehovinih svedoka. E sad, 
da li ih je direktno ubio ili ne, to ne znam tačno. Hoćete mi samo ponoviti 
prvi dio pitanja?

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Prvi deo pitanja je bio da li je on imao 
reputaciju, da li je bio poznat po tome da je ubijao ljude?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da, on je imao reputaciju patološkog ubice.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ste naišli na jednu grupu dobrovo­
ljaca SRS-a koji su učestvovali u vojnim operacijama?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ne razumijem, što je SRS?
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TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Srpska radikalna stranka.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jesam.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Gde su oni bili stacionirani i ko je bio 
njihov vođa?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Njihov vođa je bio Kameni, a oni su bili, sad 
njih je bilo dosta, oko, ja mislim kad su došli u Vukovar da ih je bilo negde 
oko 100, 140, nisam tačno siguran u broju, i oni su bili stacionirani u istoj 
ulici gde je bila od Kamenog i od Stanka Vujanovića kuća, ne znam sad tač­
no kako se ta ulica zove. Ali pošto ih je bilo puno, ne znam tačno gde su oni 
bili stacionirani po kućama, u kompletu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li su oni bili deo Teritorijalne odbra­
ne u Vukovaru?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ja ne mogu biti siguran zvanično da li su oni 
spadali pod komandu Teritorijalne odbrane ali su radili, učestvovali u ratu 
zajedno sa Teritorijalnom odbranom, tako da je delovalo da su dio Teritori­
jalne odbrane.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li ih je Vojislav Šešelj obilazio?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ja sam vidio da ih je obišao jednom, a mogu­
će da je još koji put, ne znam.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Nastavljam sa rezimeom, časni Sude. 
Pripadnici Teritorijalne odbrane su učestvovali u pljačkama, kao i JNA. Kad je 
reč o pljačkama i učešću JNA, da li ste išta primetili u vezi sa tim?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pa, razlog zašto sam ja napustio jedinicu JNA 
bio je zato što sam prijavio da su neki vojnici, da kažem, uzeli iz jedne kuće 
mog prijatelja nakit koji su našli tamo. Ja sam to prijavio i nakit je naknadno 
bio vraćen, ali je to bio jedan od razloga zašto sam ja morao da napustim 
tu jedinicu.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A kada je reč o pljačkanju, da li ste vide­
li ikakve isporuke opljačkanih stvari nekim ofi­cirima?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Rečeno mi je jednom, dok sam bio član Gar­
dijske jedinice, da pomognem pri utovaru određenih kartonskih kutija u 
kamion koje su bile pune tehničke robe i na tim kartonskim kutijama bile su 
adrese od ofi­cira u Beogradu. Ne znam tačno šta je posle bilo s tim. 
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TUŽILAC UERC-RECLAF: Nastavljam sa rezimeom. 19. novembra, svedok je 
otišao u bolnicu u Vukovar. Borbe su prestale 17. ili 18. novembra. Svedok 
je video vojnu policiju JNA na kapiji. Takođe je vidio i pripadnike Teritorijal­
ne odbrane na tom prostoru. Svedok je u dvorištu bolnice video Veselina 
Šljivančanina. Svedok se ranije dva puta sreo sa njim tokom vojnih operacija 
u Vukovaru. U bolnici je video jednu grupu, zapravo video je nekoliko pri­
padnika Teritorijalne odbrane, uključujući i Stanka Vujanovića. Jedan od njih 
pretio je da će pucati u doktorku Bosanac. O njoj su se širile strašne priče 
tako da je taj pripadnik Teritorijalne odbrane hteo odmah tu na licu mesta 
da je ubije. 20. novembra svedoku je rečeno da su Vujanovićevi ljudi oteli 
grupu ustaša od vojnika JNA. Svedok je zajedno sa ostalima otišao na Ov­
čaru. Kada su stigli na Ovčaru, primetio je autobuse pune ljudi koji su bili 
parkirani blizu hangara. Otišao je u hangar i tamo je video nekoliko Srba, 
a među njima Miroljuba Vujovića, njegovog zamenika Đankovića, Štuku i 
nekoliko pripadnika Teritorijalne odbrane. Nije primetio ni jednog vojnika 
izvan i unutar hangara. Vojnici u Vukovaru su formirali dve paralelne linije i 
prisilili su zatvorenike da protrče između njih, da prođu između njih. Vojnici 
su teško pretukli zatvorenike koristeći razne predmete kojima su ih tukli, ta­
kođe su ih i šutirali. Svedok je takođe shvatio da su to bili ljudi iz bolnice, da 
su zarobljenici zapravo bili ljudi iz vukovarske bolnice. U jednom trenutku 
svedok je video jednog visokog ofi­cira JNA, verovatno pukovnika koji je bio 
u pratnji jednog vojnika JNA. Ofi­cir JNA je pokušao da razgovara sa pripadni­
cima Teritorijalne odbrane i da ih ubedi da ne tuku zatvorenike, ali su vojnici 
odbili da prestanu. Zatim je ofi­cir JNA otišao. Posle toga nije usledila nikakva 
intervencija JNA. Časni Sude, sada bih želela da pređemo na privatnu sedni­
cu da bih nastavila sa rezimeom jer ćemo preći na pitanja koja bi mogla da 
otkriju identitet svedoka. 

SUDIJA MEJ: U redu.

(privatna sednica)

sekretar: Sada smo na javnoj sednici.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Dok je bio na Ovčari, svedok je prime­
tio da je Miroljub Vujović, komandant Teritorijalne odbrane, bio nadležan, 
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glavni. Svedoče, u vašem svedočenju ste pomenuli da su radile ogromne 
kosilice kada ste se vi vratili na Ovčaru. Zašto je to bilo tako?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ne znam da li je prevod dobar. U pitanju su 
bili kombajni.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A da li znate zašto su ti kombajni radili?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pa, oni su bili prislonjeni na vanjsku kapiju, 
vanjski, pošto je hangar metalni i radili su da bi se stvarala buka u hangaru 
da se ne bi čuli pucnjevi, ovaj, sa strijeljanja.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Kada ste bili ispred hangara, da li ste 
mogli da čujete pucnjavu?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Naravno. Kad sam bio ispred hangara, čula 
se pucnjava.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A unutar hangara?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: A unutar hangara nije se čulo ništa, samo 
brujanje mašina.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: Da li je došlo do jednog incidenta u 
kojem je neko ubijen u hangaru?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Koliko ja znam, u hangaru niko nije ubijen, 
niti je, samo u jednom momentu je pucano, ali u cilju da se zaplaši. I Miro­
ljub Vujović je tad reagovao i upozorio, u pitanju je bio Đanković, da ne radi 
to više, da ne plaši zatvorenike.

TUŽILAC UERC-RECLAF – PITANJE: A šta je zatvorenicima rečeno kada je 
počeo odabir zatvorenika?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pa, njima je rečeno da će biti ispitani i da se 
vidi šta će dalje biti s njima. Samo im je bilo rečeno da će biti ispitivani.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Nastavljam sa rezimeom. Unutar hangara zatvore­
nici su odvajani u male grupe od po deset ljudi koje su odvođene na mesto 
pogubljenja i streljane. U jednom trenutku, tokom pogubljenja, vojnicima 
je nestalo municije. Miroljub Vujović je rekao svima da ide u JNA da traži još 
municije. Pogubljenja su trajala do iza ponoći. Svedok nije znao koliko je za­
robljenika ubijeno, ali je čuo cifru od 372 zatvorenika koji su bili na Ovčari. 
Časni Sude, za poslednji deo bi trebalo da se vratimo na privatnu sednicu, 
jer je to ponovo nešto šta se odnosi na ovog svedoka.
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SUDIJA MEJ: Da.

(privatna sednica)

UNAKRSNO ISPITIVANJE: OPTUŽENI MILOŠEVIĆ

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Gospodine C-007, svoju izjavu istražite­
ljima ste dali u periodu između 9. i 15. decembra 1997. godine. 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pa, u to vrijeme nekako, ja sad zbilja ne 
znam, ne sjećam se tačno datuma, vjerovatno tad. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Gde ste dali izjavu?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: U kasarni, to je bilo, mislim da je, UNPRO­
FOR je tada objezbeđivao tu kasarnu u Vukovaru. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li ste u međuvremenu, od trenutka 
kad ste dali tu izjavu, a pre vašeg dolaska u Hag (The Hague), viđali istražite­
lje kojima ste dali izjavu?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Izvinite, nisam čuo od početka pitanje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, izjavu ste dali decembra 1997. 
godine. 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To i piše na njoj, nije to sporno. Da li 
ste od kad ste dali izjavu, znači, od decembra 1997. godine pa do dolaska u 
Hag imali koji susret sa istražiteljima kojima ste dali izjavu?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ja mislim da jesam, ne mogu sad da kažem 
zasigurno, pošto prvenstveno sam dao izjavu i kada sam davao izjavu, moja 
želja je bila da ne budem svejdok. A posle sam promenio mišljenje, tako da 
sam morao kontaktirati istražitelja da mu kažem da sam promijenio mišlje­
nje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, koliko ste tih kontakta sa istra­
žiteljem imali, od davanja izjave pa do dolaska u Hag?
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SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Zbilja se ne sjećam. Jednu ili dvije, ne znam. 
To je sve bilo između tog decembra 1997. godine do negdje šestog, ja mi­
slim šestog mjeseca 1998. godine.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi kažete da ste se sa svojim zetom, ja 
neću da mu pominjem ime pošto moramo da brinemo o vašem identitetu, 
u septembru 1991. godine kao dobrovoljac prijavili komandi Teritorijalne 
odbrane u Šidu, je l’ tako? 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pa, prvo smo se javili u ‘’Kraljevića Marka’’ u 
Novom Sadu, a odatle smo bili upućeni u Šid.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To ste uradili da bi mogli da birate gde 
ćete otići, je l’ tako? 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste, da sam se javio direktno u kasarnu, ve­
rovatno bi me poslali na Baniju.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To gde bi vas verovatno poslali, ne 
znam, ali vi ste se javili da bi mogli da idete u Vukovar, je l’ tako? 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I to je želja koju ste vi izrazili tamo kad 
ste došli, pretpostavljam, kao dobrovoljac?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I vi ste tada, kao dobrovoljac, bili odre­
đeni za stražara u štabu TO, je l’ tako? 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Onda, u trećem pasusu, na četvrtoj stra­
ni navodite kako ste posle par dana poslati na dodatnu obuku sa delom 
Gardijske brigade.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kojim je zapovedao izvesni major, neću 
mu pominjati ime da ne bi to uticalo na zatvaranje sednice.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da.

Fo
nd

 z
a 

hu
m

an
ita

rn
o 

pr
av

o



Četvrtak, 11. septembar 2003. / Svedok C-007

FOND ZA HUMANITARNO PRAVO

417

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A recite mi, gde se vršila ta obuka, gde 
ste to bili?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: To je bila jedna dosta velika kuća van Šida, 
sad koliko izvan Šida zbilja ne znam, pošto sam išao u nekom vozilu koje, 
zbilja ne znam, ali u okolini Šida je to bilo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A sad mi, molim vas recite, vi tvrdite 
na četvrtoj stranici vaše izjave, u četvrtom pasusu, pretpostavljam da izjavu 
imate pred sobom, kako je obuka 27. septembra 1991. godine prekinuta, 
navodno: “Pukovnik Mrkšić tada izveo vojni puč u Beogradu i uhapsio nekih 
30 generala i isto toliko političara,” to piše u vašoj izjavi.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I prema informacijama koje vi iznosite, 
bataljon vojne policije je tada zauzeo zgradu, kako kažete komande u Beo­
gradu i tako dalje. Je l’ to piše, piše u vašoj izjavi, kaže ovako ...
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da, i ne vidim šta je tu sporno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kako možete takve besmislice da iznosi­
te, molim vas? Kakav puč je izveo Mrkšić, koji su to generali i političari koje 
je Mrkšić pohapsio? Šta se to desilo u Beogradu, vi bi, o tome bi u svim 
medijima...

SUDIJA MEJ: Samo trenutak, morate da govorite jedan po jedan. Izvolite.

SVEDOK C-007: Gledajte ovako. Ja iznosim ono što su meni vojnici kad su 
se vratili rekli da su radili. Ja zbilja nisam bio prisutan tome, tako da ne mogu 
da kažem da je to 100 posto se desilo. Ali tu ja mislim da negde piše da je to 
meni rečeno od vojnika. Obuka je prekinuta, oni su otišli za Beograd i vratili 
su se nakon dan i po, dva. I rekli meni šta su radili. Ja zbilja ne znam, možda 
su i vas uhapsili, ja zbilja ne znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, gospodine 007, pa valjda bi 
se znalo u javnosti da je pukovnik Mrkšić izveo puč, pohapsio 30 generala i 
još toliko kažete političara. Ako su takve verodostojnosti i druge informacije 
koje ste vi čuli, ja ne znam šta onda treba da vas pitam. Je l’ vi ozbiljno govo­
rite kad govorite o tom puču?
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SUDIJA MEJ: Ne, ovo je samo vaš komentar koji je irelevantan. Svedok kaže 
da mu je tada tako rečeno, a ne kaže da li se to dogodilo ili se nije dogodilo. 
Idemo dalje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, gospodine Mej, idemo dalje. Ali 
vi ne znate, je l’ tako, koji su to sve generali i političari pohapšeni tada, iz 
ovoga što tvrdite u izjavi?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Mislite imena njihova? 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da. Ne znate nijedno od imena?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A 30 njih i još toliko političara. Dobro, 
kažete u pasusu 5, na četvrtoj strani kako ste par dana kasnije dobili naređe­
nje da krenete za Vukovar, je l’ tako? 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A ko vam je izdao naređenje da krenete 
za Vukovar?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Moj pretpostavljeni.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da, vi ste bili u sklopu jedne od jedinica 
Gardijske brigade, je l’ tako? 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da i mogu čak da kažem Prva četa Prvog 
bataljona vojne policije.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, vi tvrdite da ste se na putu do 
tamo pridružili ostatku Gardijske jedinice, znači, vi ste bili u sklopu Gardijske 
jedinice?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jesam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A na kom ste se mestu pridružili ostatku 
Gardijske jedinice?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pa, tu gdje sam ja imao obuku, tu je bila četa 
vojne policije. Mi smo, zbilja ne znam, negdje kod Šida, zbilja ne mogu da 
vam kažem tačno, ne sjećam se toga.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi tvrdite da ste se smestili u Negoslav­
ce u kuću jednog vašeg prijatelja, čije ime neću da čitam ovde da se ne bi, 
eto, povezalo sa vama, jer ste zaštićen svedok. Znači, vi ste se smestili u kuću 
vašeg prijatelja u Negoslavcima, je l’ tako?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Momenat samo. Vi kad mene pitate gdje 
sam se pridružio Gardijskoj brigadi, jeste li mislili dok sam bio u Šidu na 
obuci? Taj dio jedinice koji je bio odvojen od Gardijske brigade, taj dio ba­
taljona vojne policije se pridružio brigadi kad je išao prema Negoslavcima. 
Sad ne znam tačno da li direktno u Šidu, da li ispred Šida ili iza Šida, to ne 
znam tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To nije bitno, ali ste, kažete da ste se 
tada smestili kod prijatelja u Negoslavcima?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da. To kad smo stigli u Negosalavce, da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kako ste vi kao vojnik Gardijske brigade 
otišli kod prijatelja da se smestite?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: To ne piše tako kod mene u izjavi. Mi smo 
bili prvo smješteni u neke kuće, i pošto su kuće bile u jako lošem stanju, ja 
sam pitao ofi­cira, ja mislim da je bio, da li mogu da nađem neki bolji smje­
štaj za odjeljenje i bilo je smješteno kompletno odjeljenje u tu kuću mog 
prijatelja.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To znači da ste sa odobrenjem od stare­
šina otišli i smestili se u kuću svog prijatelja?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ne samo ja, kompletno odeljenje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Desetak, je l’ tako?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, da preskočimo detalje vezane 
za to. Recite mi, kolilo ste ukupno vremena proveli u sastavu Gardijske jedi­
nice?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Mislite na tu četu, na taj bataljon te vojne 
policije u Gardi?Fo
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da, da, u Gardi. Ja ne preciziram je l’ to 
bio bataljon vojne policije ili ne. Koliko ste dugo vremena proveli u sastavu 
te Gardijske jedinice JNA?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pa, eto o tome koliko ja znam, i tu je TO od­
brana bila pod komandom Gardijske brigade.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ne Teritorijalna odbrana, ja vas pitam, 
pošto kažete da ste bili pripadnik Gardijske jedinice u jednom trenutku ...
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kad ste prestali da budete pripadnik 
Gardijske?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ne znam sad tačno datum, ali negde oko 
20. oktobra.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači, već 20. oktobra, vi više niste bili 
pripadnik Gardijske brigade
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ne mogu striktno da kažem datum, ali ne­
gde oko 20. oktobra, da, možda dan ranije, ili dan kasnije.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Na strani 5, u četvrtom pasusu navodite 
kako ste jedno vreme proveli ispred kasarne u Vukovaru, gde su se pored vas 
nalazila i dva tenka, je l’ tako?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da su posade tih tenkova sačinjavali 
mladi vojnici, kako kažete regruti, kojima su stanovnici prilazili, stanovnici 
Vukovara prilazili sasvim slobodno, pitali ih odakle su, razgovarali, nije bilo 
incidenata. Je l’ tako?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pa, ne znam da li su ti stanovnici pitali baš te 
ljude sa tenkova, ali znam da su, ne znam da li su oni nešto pričali sa tim vojni­
cima sa tenkovima, ali i da su ih pitali dobili bi odgovor, ne bi bilo problema.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: “Ispred kasarne JNA pored nas stajala su 
dva tenka. Posade su sačinjavali regruti koji nisu imali mnogo godina, a ni 
iskustva. Neki od njih su čak sedeli na tenkovima i čitali stripove.”
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da, to je tačno.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da, da upotpunim opis prizora, “ljudi iz 
obližnjih kuća su nam prilazili. Pitali nas ko smo, jer kako su rekli, nikada do 
tada nisu videli vojnike poput nas”.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da. Pitali su nas posle tenka. Pošto su posle 
tenka bili pripadnici drugih jedinica, ja mislim da je to bio Mitrovački kor­
pus, nisam siguran.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Posle tenka bili su redovni vojnici, je l’ 
tako?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A vi ste bili već u Teritorijalnoj odbrani?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ne. Ja sam tad još bio u Gardijskoj brigadi.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A još ste bili u Gardijskoj brigadi, znači 
to je bilo još u oktobru mesecu?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.To je bilo početkom oktobra, prvog, 
drugog, trećeg, tako nešto, sad ne mogu se sjetiti.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: U petom pasusu na strani 5, kažete ka­
ko ste videli neke tenkove JNA kako odlaze prema centru grada, i vi ste tada 
pomislili, kako izjavljujete ovde, da mora da su pucali na Hrvate.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Tačno, sve su to moje izjave iz tog pasusa, ne 
sjećam se to što je bilo prevedeno na engleski, pa sa engleskog na srpski. Ali 
mogu da vam kažem tačno o čemu se radi. Tenkovi su išli prema centru, i mi 
smo išli pored njih kao pratnja, kao obejzbeđenje tenkova, i tenkovi su, da 
kažem, da li baš napustili nas, otišli su prema centru, ispalili su par granata i 
vratili se nazad. Sad ovo oko prevoda, to sad ja ne znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, i meni se činilo vrlo ovako čudno i 
bezmisleno. Pa, je l’ ste vi čuli kad su tenkovi otvarali vatru?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, na šta su tenkovi otvarali vatru?

SUDIJA MEJ: Šta se predaje svedoku?

TUŽILAC UERC-RECLAF: Časni Sude, to je izjava na engleskom jeziku.
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SUDIJA MEJ: Ne verujem da će to da bude od koristi, ali stavite to pred sve­
doka ako će to da mu koristi. Molim vas da idemo dalje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi kažete u tom istom pasusu: “Nakon 
što su se tenkovi povukli ka Negoslavcima, Hrvati su počeli da nas granatira­
ju”. To piše u tom, tu ...
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da, jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: “Tada sam shvatio da je granatiranje 
bilo tek deo uobičajne jutarnje rutine.”
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, granatirali su vas stalno?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste, mislim to pre podne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I onda kažete, pošto kažete da je bio 
deo uobičajne njihove jutarnje rutine: “Uprkos tome, dvojica vojnika, jedan 
poručnik, jedan kapetan, ne sećam se njihovih imena, ranjeni su prilikom 
granatiranja, tako da smo se, tako reći, našli bez ofi­cira”.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: “Pobrinuli smo se za ranjene i ušli u 
kasarnu.”
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Molim? Ne znam to da su ušli u kasarnu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kaže: “Pobrinuli smo se za ranjene i ušli 
u kasarnu”. Dobro, ja vam čitam ovo, dakle, sa vaše izjave.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da. Gledajte, dosta članova jedinice je ušlo u 
kasarnu. Ja lično sam ostao vani.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Recite mi, pošto kažete na kraju ovog 
pasusa na strani 5 da ste se vraćali, da ste imali neku manju čarku sa pripad­
nicima Teritorijalne odbrane.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Šta je bio razlog te čarke sa pripadnici­
ma TO?
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SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pa, mi nismo znali da su oni pripadnici Teri­
torijalne odbrane. A oni su, pošto smo mi bili u maskiranim uniformama, 
pomislili su da smo mi zenge, vjerovatno. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Zbog nekog nesporazuma?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: E, sada vi u pasusu 3, na strani 6 kažete 
kako ste čuli priče koje su se navodno događale pripadnicima JNA na pod­
ručju Vukovara, i kako ih smatrate neverovatnim i smišljenim radi stvaranja 
atmosfere, vi tako to opisujete, “fobije među mladim regrutima, koje je 
trebalo dovesti u stanje da mogu da ubijaju i decu, i starice, i sve na koje 
naiđu”. Jeste li tako izjavili?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ja mislim da sam slično izjavio, pošto je takav 
efekat proizveden na vojnike.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ko je proizvodio taj efekat?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pa, ja sad ne mogu tačno da se setim koji je 
od ofi­cira to pričao.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, dobro. Kad ste pročitali izjavu vašeg 
oca, je l’ smatrate da bi proizvelo taj efekat na vojnike?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ja nisam pročitao izjavu moga oca.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, recite mi, kažete: “Da mogu 
da ubijaju i decu, i starice i na sve na koje naiđu”. Za vreme koje ste vi na­
vodno proveli u sastavu Gardijske jedinice, da li ste videli bilo kog vojnika ili 
ofi­cira JNA da ubija bilo koga?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Nisam video da ubijaju žene i djecu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, je ste li videli da je neki vojnik ili 
ofi­cir JNA bilo koga ubio? Jeste li vi videli lično da je neki vojnik ili ofi­cir JNA 
nekoga ubio?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vrlo dobro, onda možemo da nastavi­
mo. Tvrdite da ste čuli da je major koji je komandovao, nećemo navoditi 
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ime, ali pošto kažete da je bio vaš komandant, posle pogibije jednog mla­
đeg vojnika ...
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ofi­cira.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da, ovde je greška. To je neki mlađi 
vodnik?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste, tako je.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: “Ofi­cir sa kojim je bio veoma blizak, oti­
šao u jedan podrum u Negoslavcima i tamo ubio dvojicu zatvorenika.” To 
pišete na strani 6, pasus 5.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da, to isto navodim da sam to čuo. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, dobro. U tu priču ste skloni da po­
verujete, je l’ tako?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: U životu ja sam u svašta povjerovao.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, u tu priču ste skloni da pove­
rujete, ali u priče o ubistvima nikad niste. Znači, u ovu priču ste skloni da 
poverujete. U priče o ubistvima vojnika niste skloni da poverujete i smatrate 
ih uperenim na stvaranje fobije među ... 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ne znam šta tražite da...

(Pre­tre­sno ve­će se save­tu­je)

SUDIJA MEJ: Izgleda da je u pitanju jedan komplet slušalica koji stvara pro­
blem. Je li sada u redu?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. U svakom slučaju, to je neki do­
gađaj za koji ste čuli, je l’ tako?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ništa ne znate vi lično o tome da je taj 
major nekog ubio?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ne.Fo
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. A vi govorite maločas u glav­
nom svedočenju da su pripadnici Zbora narodne garde i policije, znači, hr­
vatske snage uglavnom raspolagale lovačkim naoružanjem, tako ste rekli?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I kad su vas granatirali, maločas ste go­
vorili da su rutinski, jutarnje granatiranje. Iz čega su vas granatirali, nisu vas 
valjda granatirali iz lovačkih pušaka?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ne, granatirali su nas minobacačem 82 mi­
limetra.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Recite mi, je l’ vi mislite da bi sve te 
borbe tamo trajale tri meseca da su ovi stvarno imali od naoružanje samo 
te lovačke pučke?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pa, lično sam ubjeđen, da ste vi postavili ne­
kog pametnijeg generala, da bi sve trajalo šest, sedam sati ili ako ne, dva, 
tri dana maksimalno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja u to vreme nisam mogao da posta­
vljam nikakve generale.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ali ste tog generala i pet godina kasnije po­
stavili na čelo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, to vi mislite. U drugom pasusu, 
na strani 7 izjavljujete kako su pripadnici Teritorijalne odbrane oslobodili de­
love grada, koji su se zvali “Ivo Andrić” i “Blaž Jovanović”, i kako ste i vi kao 
pripadnici JNA otišli tamo, je l’ tako?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A napustili ste JNA posle, kako je naglasi­
la gospođa Uerc-Reclaf, neke pljačke koju je izvršio neki vojnik?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Šta je to konkretno bilo? Ja sam shvatio 
iz onoga šta ste objašnjavali da je neko nakit ukrao iz neke kuće?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Gledajte, naselje je bilo napušteno i vojnici 
su u pretresu našli nakit. Normalna vojna procedura bi bila da su taj nakit 
predali sterešini.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, naravno. Po tome, ukraden je neki 
nakit, vi ste to prijavili, i rezultat toga što ste prijavili, taj vojnik je pronađen, 
nakit mu je oduzet i vraćen, je l’ tako?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Prema tome, je li izvršena logična, i voj­
na i civilna procedura da se odmah nađe taj ukradeni nakit i vrati?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: U tom slučaju jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Šta je bio razlog razlog vašeg odlaska 
iz JNA?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Posle toga, vojnici su bili neprijateljski raspo­
loženi prema meni i tvrdili su da će da pale kuće na sve koje naiđu, da se ne 
isplati rizikovati život radi tuđih kuća. Tad se linija fronta nalazila nasuprot 
moje kuće i bilo je logično da će oni moju kuću da zapale i zbog toga je 
došlo do svađe između mene i vojske, i poručnik je predložio da odem na 
razgovor sa odrijeđenim majorom. I nakon tog razgovora, piše ovde u izja­
vi, on je savetovao da pređem u Teritorijalnu odbranu, što je bio pametan 
savjet.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, je l’ vam upalio neko kuću?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pet puta.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ko?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pa, neslužbeno, koliko ja znam, dva puta su 
palile ustaše, tri puta armija.

SUDIJA MEJ: Molim vas, ponovite. Samo trenutak. Molim vas, ponovite 
ko je palio kuće? Rekli ste tri puta su ih palile ustaše i tri puta, nismo dobili 
prevod, ko?

SVEDOK C-007: Dva puta sam rekao, dva puta su palile ustaše, a tri puta ih 
je palila armija, JNA.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, vi kažete da kad ste došli u to 
naselje “Blaž Jovanović”, u to vreme još ste bili u JNA, je l’ tako?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I kažete da ste tada prvi put sreli majora 
Šljivančanina, je l’ tako?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Prvi put za vreme rata.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, te delove grada niti je osvajala, 
niti ih je osvojila JNA, je l’ to tačno?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: To sam već naveo. Prvo je te delove grada 
osvojila Teritorijalna odbrana, nakon toga ih je zauzela JNA, pošto Teritorijal­
na odbrana nije imala dosta vojnika da drži.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: JNA je držala pod kontrolom te delove 
grada, a nije ih ona zauzimala?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I kažete da ste u tom naselju “Blaž Jo­
vanović” ostali nekih desetak dana, i da je bilo jako neprijatno, da ste bili 
izloženi stalnoj vatri Hrvata, je l’ tako?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ne sjećam se gde to piše, moguće.

TUŽILAC UERC-RECLAF: Ako mogu da pomognem. To je pasus pošto ste 
pomenuli Šljivančanina.

SUDIJA MEJ: Na kojoj strani?

TUŽILAC UERC-RECLAF: Strana 7, drugi paragraf, posle paragrafa gde se 
pominje major Šljivančanin.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, vi kažete: “Ostali smo u naselju 
‘’Blaž Jovanović’’ nekih deset dana i držali položaje naspram, kako nam je re­
čeno, 300 do 400 ustaša koji su bili na drugoj strani ulice. Da budem iskren, 
nisam verovao da ih je bilo toliko. Tamo nam nije bilo prijatno jer smo bili iz­
loženi stalnoj vatri, koja je nekad čak dolazila i sa položaja JNA”. Je l’ tako?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači, tu ste bili izloženi i vatri sa hrvat­
ske strane, i vatri JNA?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A vi ste bili jedinica JNA?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Tačno tako.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je l’ neko nastradao tada?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jedan pripadnik Teritorijalne odbrane bio je 
pogođen snajperom, a on je pogođen bio od strane Hrvata, tako, zasigurno. 
I ja mislim da su od ranjavanja gelerom bila ranjena dva, tri vojnika al’ ne 
mogu da garantujem, ne sećam se tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I taj što je ubijen sa hrvatske strane, iz 
lovačkog naoružanja je ubijen?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ne, taj je ubijen snajperom, verovatno ili 
7,62 ili 7,9.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Niko nije nastradao tamo, osim taj što 
je ubijen sa hrvatske strane, je l’ tako?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Kako mislite nastradao?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, je l’ neko još ubijen? Vi kažete da ste 
bili izloženi vatri JNA, je l’ nekog ubila JNA tu?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Gledajte ovako. Nama je svako jutro govore­
no da će biti artiljerijska priprema za napad, i mi smo se svakog jutra iz nase­
lja “Blaže Jovanović” prebacivali nazad u naselje “Ivo Andrić”. Kad bi prošla 
artiljerijska priprema, ako bi uopšte bila, onda bi se vraćali nazad na položaj 
“Blaže Jovanovića”. Nakon sat, dva opet bi nam bilo rečeno da se priprema 
artiljerijska priprema i vazdušni napad, pa smo opet morali da se povlačimo 
nazad u naselje “Ivo Andrića”, i zatim smo se oko pola sata ili sat kasnije vra­
ćali nazad u naselje “Blaže Jovanović”. Po pet, šest puta dnevno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, znači, to vam je bilo po tom 
rasporedu, neću u to da ulazim. Ali samo da se vratimo na ovaj nakit. Je l’ 
možete da kažete ime tog čoveka koji je ukrao nakit, pošto ste ga vi prijavili, 
morali ste znati ime?

SUDIJA MEJ: Da li je to zaista važno, kakvog to može imati značaja? Ako 
jeste važno, onda ćemo preći na privatnu sednicu. Da li se sećate imena, 
svedoče C-007? Ako se sećate, preći ćemo na privatnu sednicu.
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SVEDOK C-007: Ne sjećam se imena, ali gospodin Milošević to može da 
provjeri pošto je to moralo bit’ zavedeno negdje kod vojske, u Gardijskoj 
brigadi da se desila pljačka, pošto je nakit vraćen.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da, da, vidim da objašnjavate da je 
napravljena istraga, da je taj uhvaćen, da je nakit vraćen, i taj verovatno 
uhapšen, je l’ tako?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ne znam šta je bilo sa njim.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A recite mi, molim vas, pošto ste otišli 
iz JNA, to smo rasčistili, da ste negde oktobra otišli iz JNA?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Oko 20. oktobra.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Oko 20. oktobra, to je znači čitav mesec 
dana pre ove, pre pada Vukovara, je l’ tako?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Što ste vi uopšte ostali u Vukovaru kad 
ste napustili JNA? Što ste ostali u Vukovaru?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ja nisam napustio JNA, ja sam napustio Gar­
dijsku brigadu, bio sam samo prebačen iz jedne jedinice u drugu, u Terito­
rijalnu odbranu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači, prešli ste iz JNA u Teritorijalnu 
odbranu?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pa, koliko ja znam, i TO i Gardijska brigada 
bili su pod komandom Mrkšića tada, odnosno Teritorijalna odbrana je bila 
pod komandom Gardijske brigade. Čitav taj sektor je bio pod komandom 
Gardijske brigade.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, kad ste prešli u Teritorijalnu 
odbranu, bili ste pod neposrednom komandom komandanta Teritorijalne 
odbrane, ja ne znam da li je ovde na otvorenoj sednici pominjano njegovo 
ime, a ne moramo da ga pominjemo. Ja mislim da je na otvorenoj sednici 
pominjano?

SUDIJA MEJ: To ćemo da proverimo.
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TUŽILAC UERC-RECLAF: Ne bi trebalo da bude problema. Da, nema pro­
blema.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, znači komandant Teritorijalne 
odbrane kažete da je bio Miroljub Vujović, je l’ tako?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ja mislim, da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I u pasusu 3 na strani 9 navodite kako 
ste sami sebe slučajno ranili u vreme kad ste već bili pripadnik TO, je l’ ta­
ko?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kada?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Mislite datum tačno?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da, kad je to bilo?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pa, ne sećam se tačno datuma, ali mora da 
postoji u arhivi pošto sam bio hospitaliziran u Negoslavcima.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Recite mi, koliko ste dugo bili van jedini­
ce Teritorijalne odbrane zbog toga, zbog te povrede?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Negdje oko pet do šest sati.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Oko pet do šest sati?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da. Pogodio sam se u palac na nozi iz auto­
matske puške, nije bilo ništa ozbiljno ... (iz­bri­sano po nalo­gu Pre­tre­snog ve­ća) 
...

SUDIJA MEJ: Preći ćemo na privatnu sednicu. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Nema potrebe, ja ...

SUDIJA MEJ: Dobro, ukazano mi je da je sada 10.30. Sada ćemo da napra­
vimo pauzu. Gospodine Miloševiću, razmotrili smo koliko ste imali vremena 
za ovog svedoka, razmotrili smo vreme od kojeg je deo već sada potrošen 
uzalud. Imali ste blizu jednog sata, daćemo vam još pola sata da završite sa 
svojim unakrsnim ispitivanjem. Gospodine svedoče 007, molim vas da ni sa 

Fo
nd

 z
a 

hu
m

an
ita

rn
o 

pr
av

o



Četvrtak, 11. septembar 2003. / Svedok C-007

FOND ZA HUMANITARNO PRAVO

431

kim ne razgovarate o vašem svedočenju sve dok se ono ne završi, a to uklju­
čuje i predstavnike Tužilaštva. Sada ćemo napraviti pauzu od 20 minuta.

(pauza)

SUDIJA MEJ: Izvolite, gospodine Miloševiću. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Gospodine C-007, da li je tačno da su 
pojedinci iz raznih avanturističkih razloga dolazili u Vukovar mimo bilo ka­
kve organizacije i tamo se prijavljivali u TO?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Donekle je tačno, ali je mislim da su se prija­
vljivali u Šidu, a ne u Vukovaru. Ja mislim da nije bilo šanse da dođu svoje­
voljno u Vukovar, što se tiče srpske strane.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobrovoljci obično dolaze svojevoljno, 
je l’ tako? 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Svojevoljno?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I smatrate da niko nije došao u Vukovar 
da se tamo prijavi u TO?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ma, ne znam kako je mogao da dođe do 
Vukovara.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, ako ne znate, da vas ne pitam 
dalje. A recite mi, vi govorite da ste spasili bar 100, od 100 do 300 ljudi naj­
manje, dok ste bili u Vukovaru, civila?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da. Izvadio sam ih iz ćelija, tačno tako ... (iz
bri­sano po nalo­gu Pre­tre­snog ve­ća) ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A kako to da ne možete da pomenete 
ni jedno jedino ime? 

TUŽILAC UERC-RECLAF: Časni Sude ...

SUDIJA MEJ: Da?
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TUŽILAC UERC-RECLAF: Časni Sude, ovo je ...

SUDIJA MEJ: Da, idemo na privatnu sednicu.

(privatna sednica)

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Gospodine C-007 ... 

sekretar: Sada smo na javnoj sednici.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Na strani 11, u drugom pasusu u vašoj 
izjavi izjavljujete kako ste dok ste bili u Vukovaru trošili, ispucavali dnevno 
između 2.500 i 3.000 komada municije.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A na koga ste to pucali?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pa, na neprijatelja.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dnevno, po 2.500 do 3.000 metaka 
ste ispalili?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Nema ovde u izjavi, ali objasnio sam razloge. 
Razlozi su bili zato što sam obezbeđivao prelaske preko ulica, i u momenti­
ma kad moja jedinica treba da pređu ulicu, ja izađem na sred ulice i pucam 
po krovovima, prozorima, po svim sumnjivim objektima dok oni ne pređu. 
I to je razlog što sam trošio puno municije. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da niste malo preterali u ovoj svojoj pri­
či o tolikoj ispucanoj municiji, vi jedan?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ne, znam, pošto sam svaki dan punio okvir, 
redenike za municiju, znam tačno koliko sam ispucavao dnevno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Šta ste imali, mitraljez?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste, PKT.Fo
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A recite mi, molim vas, koliko ste ljudi 
ubili tom prilikom kad ste ispucavali po 3.000 metaka dnevno, koliko ste 
pobili to ljudi?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pa, pretežno sam pucao preventivno. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači, ni u koga niste pucali nego ste 
onako jednostavno pucali po objektima?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A na strani 12, u pasusu 2 izjavili ste 
kako vam je izvesni koji ima neki nadimak, ne moram da pominjem taj nadi­
mak da ne bi išli na zatvorenu sednicu, hvalio se kako je na “Veleprometu” 
ubio 165 ljudi. Ali mu vi niste verovali, je l’ tako? 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kad ste mu rekli da mu ne verujete, on 
vas je pozvao da pođete s njim?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ali ste odbili, jer ste se bojali da bi mo­
gao nekog da ubije?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Tačno tako.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To je valjda zato što bi ste onda osećali 
krivicu, je l’ tako? 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, vi ne osećate krivicu što ste s takvim, 
uopšte učestvovali u takvim aktivnostima, ako postoji takav čovek koji se hva­
li da je tako nešto uradio?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Nisam imao nekog velikog izbora.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kako niste imali izbora, pa vi ste došli 
kao dobrovoljac?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, niko vas nije prisilio ni regrutovao, 
je l’ tako? 
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SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, na strani 12 u trećem pasusu 
naveli ste kako ste bili protiv pljačke, ali ste i sami pomalo pljačkali, ali bez na­
mere da gomilate stvari već samo radi vaših trenutnih potreba, je l’ tako? 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači, vi ste ustvari pljačkali, ali ste malo 
pljačkali, pomalo ste pljačkali. 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Uzimao sam samo rekvizite koji su mi bili 
potrebni tada.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, da ne bi išli na zatvorenu sedni­
cu, vi ste govorili kako vam je neko uručio kokardu?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je l’ imate bilo koga ko bi to mogao da 
potvrdi?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da vam je to lice koje pominjete uručilo 
kokardu?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pa, ne mogu sad trenutno da se sjetim, ali mo­
gu da obavjestim Sud u roku od nekoliko dana tačno ime, prezime tog lica.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ako možete, to bi bilo korisno. 
E, sad mi recite, pošto ste pominjali majora Šljivančanina, rekli ste u svojoj 
izjavi da ste na ulazu u bolnicu sreli majora Šljivančanina, je l’ tako?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I on vam nije dozvolio da unutra uđete 
naoružani, je l’ tako? 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I zahtevao je od vas da skinete kokar­
du.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li je tačno i da vam je rekao kako se 
unutra nalazi oko 300 hrvatskih vojnika i kako nije želeo da vi tamo prouzro­
kujete neki problem?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I pored toga vas obavestio da se očeku­
je da dođu i predstavnici međunarodne zajednice tu, je l’ tako? 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: On je bio uporan da vam ne dozvoli 
da uđete sa oružjem i da skinete kokardu, i vi ste se povinovali njegovom 
naređenju, je l’ tako? 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: E sad, u bolnici ste sreli, kako kažete, 
doktora Njavru i doktorku Bosanac, je l’ tako? 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da, mogu čak i da proširim, i doktora Ma­
toša.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I tom prilikom ste sreli, pošto ovo nije 
bilo na zatvorenoj sednici, ja neću pominjati druga imena koja su pominja­
na na zatvorenoj sednici, s jednom grupom je bio izvesni Stanko Vujanović, 
je l’ tako? 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Oni su se prošvercovali u bolnici na 
neki ...
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Na zadnji ulaz.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Na zadnji ulaz, gde nije bilo stražara.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste. Barem ja tako mislim, ja to nisam vidio, 
ali pretpostavljam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da. I tvrdite kako je tada uperio cev pu­
ške u doktorku Bosanac, spreman da je ubije?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jedan dobrovoljac što je bio s njim tad, ali 
...
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I vi ste brzo reagovali i spasli joj život, 
je l’ tako? 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ne. Ja sam s tim dobrovoljcem izašao, izlazio 
van iz bolnice i tu smo sreli doktorku Bosanac koja se obratila...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Van bolnice?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da, van bolnice, na izlazu iz bolnice, to je ne­
ki sporedni izlaz, ne znam sad tačno. I tu se ona obratila tom trećem licu što 
je bilo s nama i tad je taj dobrovoljac shvatio da je u pitanju Vesna Bosanac, 
pošto je imala, kako se to zove, imala je napisano ime i prezime na pločici, 
i hteo je da je ubije.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I vi ste to sprečili, je l’ tako?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li znate da čak ni Vesna Bosanac 
nije spomenula u svojoj izjavi da je neko hteo da je ubije?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ja ne znam šta je ona spominjala, ali ...

SUDIJA MEJ: On, naravno, ne može da komentiriše to šta je doktorka Bosa­
nac možda rekla.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, recite mi ...
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: A je li mogu ja da vam objasnim zašto to ona 
nije komentarisala? Ali mora bit’ na privatnoj sjednici.

SUDIJA MEJ: Idemo na privatnu sednicu. 

(privatna sednica)

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste takođe rekli da je, uopšteno gle­
dano, da je TO zauzimala određena mesta, određene lokacije, određene 
blokove ili naselja, a posle toga JNA dolazila i preuzimala kontrolu nad tim, 
je l’ tako? 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste, posebno što u početku Teritorijalna od­
brana nije imala dovoljno ljudstva da drži pod kontrolom sve.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To praktično znači JNA je samo obezbe­
đivala prostor tu?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. A je li tačno da su pripadnici 
TO u kasarni oteli jednu grupu zarobljenih pripadnika Zbora narodne garde 
od JNA?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Koliko je znam, bila je priča da su oteli 300 
do 400 ljudi koji su bili sprovedeni iz bolnice u kasarnu, a sad tačno gdje su 
ih oteli, ja zbilja ne znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li je tačno da su to uradili uz pretnju 
oružjem prisutnim ofi­cirima i vojnicima, preteći da će ih pobiti?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ja nisam bio u toj grupi, ali takva je priča 
bila.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, vi ste tada, posle toga, otišli na 
Ovčaru, je l’ tako? 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Koliko ste vremena proveli na Ovčari?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Otprilike oko osam sati, otprilike, pošto sam 
u dva navrata izbivao, sad se ja ne sjećam tačno koliko vremena, znači izme­
đu, i pošto ne znam tačno kad je sve završilo na Ovčari, tako da otprilike 
između osam i šest sati. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, recite mi, pošto ste maločas i u 
glavnom ispitivanju opisali, kažete da su neki pripadnici TO tukli te zaroblje­
ne pripadnike Zbora narodne garde i policije Hrvatske, je l’ tako? 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I onda je neki ofi­cir JNA intervenisao 
kod komandanta i protestovao zašto tuku zarobljenike.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: A ne. Bio je namješten špalir kroz koji su 
prolazili iz autobusa kad su izlazili ti pripadnici ZNG-a i MUP-a i taj ofi­cir, ja 
mislim da je bio u rangu pukovnika, pošto su mu se obratili sa “pukovniče”, 
ali nisam siguran, pošto ja nisam vidio činove, on je pokušao to da spriječi, 
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ali su ga ovi ismijali i čovjek je shvatio da ne može ništa da uradi i otišao je 
odatle. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ja sam zapisao kako ste rekli: 
„Ofi­cir JNA je pokušao da ubedi te teritorijalce da ne tuku zatvorenike,” je 
l’ tako?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da, ali ja ne znam da li se on posle obraćao 
kome iz komande.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: On je znači pokušao da spreči da ih tu­
ku. U to vreme kad je on tamo bio, oni su ih tukli, on je pokušao da spreči, 
ali tada nije bilo nikakvog ubistva.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Odnosno, nije bilo nikakvog ubistva, je 
l’ tako? Tada.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: U tom momentu, kad je taj pukovnik bio ta­
mo, nije bilo nikakvog ubistva.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: On je, znači, pokušavao da spreči da se 
tuku zatvorenici?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A kasnije, kada govorite o tome da su 
ljudi ubijani, shvatio sam iz ovoga što kažete da tada nikoga iz JNA tamo 
nije bilo. 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Gdje tamo? 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Na Ovčari.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Kod hangara i u okolini hangara, u radijusu 
200, 300 metara nije bilo nikog. Ali dalje, 500 metara ili tako negdje, ne mo­
gu sad tačno da kažem, bila je jedna žuta kućica gdje je bilo nekoliko vojnika 
koji su bili intendantski vod, ne znam šta je tu bilo, kakva jedinica.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, na nekoliko stotina metara je 
bila žuta kućica gde je bila neka intendantska grupa, pozadinska grupa, je 
l’ tako? 
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SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste. Ne znam da li su bili intendanti, zbilja 
ne znam koji je rod vojske bio dole.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: U svakom slučaju, ni na Ovčari, ni u blizi­
ni Ovčare nije bilo nikoga kad su ti ljudi ubijeni. Mislim, nikoga iz JNA.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ja nisam vidio.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, imate li vi saznanje ko je ko­
mandovao svim tim događajima na Ovčari?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jedini od komandanata što je bio tamo pri­
sutan, što ja znam, to je bio Miroljub. I on je delovao kao komandant i da 
kažem, organizator toga, ne znam kako bih rekao. Njega se slušalo tamo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Taj Miroljub iz Vukovara?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je l’ on bio neki funkcioner u Teritorijal­
noj odbrani u Vukovaru?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Komandant Teritorijalne odbrane, valjda se 
tako predstavljao.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, vi kažete da su i neki kombajni 
pravili neku buku?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da se ne bi čula pucnjava?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Tako da to nije moglo da privuče ničiju 
pažnju, je l’ tako? 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ne razumijem to.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Buka je stvarana da se ne bi čula puc­
njava?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste, ali da se ne bi čula pucnjava u hanga­
ru.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A gde su kombajni bili, u hangaru ili 
izvan hangara?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Izvan hangara, prislonjeni na hangar.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Izvan hangara, dobro. Samo još da vi­
dim, nekoliko pitanja, za toliko ću imati vremana. Vi ste govorili nešto i o 
tome da je, da su stvari odnošene, pomenuli ste događaj kako ste tovarili na 
kamione stvari, neke kartonske kutije ...
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Na kojima su bile adrese ofi­cira ...
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Adrese, da, u Beogradu, na Beograd su bile 
adresirane.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A bile su adresirane na Beograd?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ali privatne adrese.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A privatne adrese. Pa, da li vam je po­
znato da su u to vreme razni ofi­ciri evakuisali svoje porodice ili se preseljavali 
posle pada Vukovara i slali stvari koje su imali sa sobom? Zašto to pripisuje­
te, zašto to pripisujete nekoj pljački? Je l’ vi znate da su te stvari opljačkane 
ili je to bila imovina tih ljudi koji su slali na svoje adrese te kartonske kutije, 
sa onim što njima pripada?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ne znam šta bih vam rekao na to, ali ja ne 
znam da su u tom naselju živili ofi­ciri pre toga, to je bilo naselje “Ive Andri­
ća”.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi nemate, dakle, nikakav podatak o 
sadržini tih kutija, a pogotovu ne podatak da je tu bila nekakva opljačkana 
roba?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Trebalo bi možda proveriti da li su ofi­ciri žive­
li u tom naselju. Ja zbilja ne znam što se toga tiče, u tom smjeru. Ne mogu 
da garantujem, ali... 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, iz čega ste vi uopšte izvukli tu 
svoju tvrdnju da je reč bila o tome da ofi­ciri neke kradene stvari šalju na 
svoje kućne adrese? To se podrazumeva da ofi­ciri šalju svoje stvari na svoje 
kućne adrese, a ne kradene stvari.
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SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da, logično je, isto je nelogično što svi ofi­ciri 
koji su tu bili prisutni bili su iz Beograda, a stvari sve su bile slane na beo­
gradske adrese.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, šalje stvari na svoju adresu, ne šalje 
na tuđu. 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da, ali ti ofi­ciri što su tu bili su bili stanovnici 
Beograda.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Oni su mogli da budu stanovnici bilo 
kog grada, oni su ofi­ciri JNA. Šalju stvari na svoje adrese. Poenta mog pita­
nja je odakle vam tvrdnja da su to neke opljačkane stvari? Je l’ ste vi videli da 
je neki ofi­cir nešto pljačkao? Osim ovog jednog vojnika za koga ste, kažete, 
videli, koga ste prijavili, koji je uhvaćen i taj nakit vraćen, ukradeni, jeste vi­
deli još nekog pripadnika JNA da je bilo šta opljačkao?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pa, ja čak nisam vidjeo ni to da je neko sad 
tu direktno išao po kućama i skupljao stvari, ali jedino što sam vidio, ja sam 
to i naveo u izjavi. Ja sam vidio stvari koje su bile složene po kartonskim kuti­
jama i da su bile tovarene na kamion, u naselju koje je bilo oslobođeno dan 
ili dva pre toga. E, sad isto kao što ja svoje tvrdim, tako vi tvrdite svoje, da je 
to imovina nekih ofi­cira koji su živili u tom naselju. E sad, ja ne mogu ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja vas samo pitam, pošto ja ne mogu 
da tvrdim ništa u vezi s tim, jer tamo nisam bio, na osnovu čega ste mogli 
da pretpostavite da je reč o nečemu što je ukradeno, opljačkano ili bilo šta 
drugo, kad vi nemate saznanja, niste videli ni jednog ofi­cira dakle da je ne­
što opljačkao, uzeo ili slično?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ne znam šta bih vam odgovorio.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ja vidim da ne znate šta bi od­
govorili, a recite mi, pošto sam vas to pitao, dakle, vi niste videli ni jednog 
ofi­cira i pripadnika JNA da nešto pljačka, osim ovog jednog što je ukrao na­
kit koga ste prijavili, niste videli ... 

SUDIJA MEJ: Ne, čekajte, kroz to smo već prošli i to dosta detaljno. Gospo­
dine Tapuškoviću, izvolite.
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PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Časne sudije, biće mi zaista ve­
oma teško, veliki je iskaz koji je gospodin svedok ranije dao istražiteljima, a 
bilo bi nekoliko stvari zbog kojih bi tražio njegovo objašnjenje vama, a vidim 
da nema taj iskaz ispred sebe. Je l’ imate iskaz koji ste dali istražiteljima?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da.
PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Evo, otvorite stranicu 13, a to je 
engleska verzija, 12 stranica, zadnji pasus valjda. Vi ste ovde već odgovorili 
o tome u glavnom ispitivanju na pitanja gospođe Uerc-Reclaf, ali ja bih vas 
zamolio u vezi ovog trećeg pasusa, vi ste kazali tada: “Da sam bio naoružan 
i u punoj borbenoj opremi, uključujući i kokardu,” koju ste dobili od određe­
ne osobe, je l’ tako? 13. stranica.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ja nemam numerisane strane.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ: A ovo će veoma teško ići, ja mislim da Tuži­
laštvo mora da ima obeležene strane, ja imam obeležene strane.

SUDIJA MEJ: Dobro, hajde da probamo ipak ovako. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Evo, na izjavi koju ja imam strane su obeležene, 
ona je na srpskohrvatskom, može svedok da je koristi, ima obeležene stra­
nice.

SUDIJA MEJ: Hvala, hvala, ali mislim da, evo, i Tužilaštvo ima jedan prime­
rak.

SVEDOK C-007: Da, našao sam.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Gospodine svedoče, vi ste ovde 
kazali da ste bili u punoj borbenoj opremi, uključujući i kokardu koju ste do­
bili od određene osobe, je l’ tako? 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Je.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Ali ste tu, evo u zagradi kazali, 
“Odbio sam da nosim crvenu zvezdu JNA jer je za mene to bio simbol komu­
nizma”. Je l’ ta osoba tražila od vas to, a vi odbili?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Nije.
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PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: A kome ste odbili da nosite, 
kome ste odbili takav zahtev? Da bi ste se razlikovali od komunista, “koje 
nisam mogao da podnesem, nosio sam kokardu”.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Kad sam prešao iz vojske u Teritorijalnu od­
branu, tada nisam morao da nosim zvijezdu i bio sam bez obilježja.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: A kako ste nosili petokraku dok 
ste bili u vojsci, zašto ste prihvatili tad petokraku?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pa, nisam imao izbora.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Hvala. Vi ste već govorili o tome 
da oko hangara gde ste bili nije bilo vojnika ili vi niste primetili. Govorili ste, 
ako bi mogli da okrenete stranu 16, i o onom ofi­ciru koji je u jednom mo­
mentu bio kod hangara. Nađite stranu 16.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Našao sam.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Vi ste ovde izjavili da je on za­
tražio da se zatvorenici ne tuku, pokušao je da ih odvrati od toga, a oni su 
počeli da se igraju sa njim. “Oni ispred kojih je stajao bi prestali da tuku za 
trenutak, ali oni bi, oni iza njega bi nastavili. Kada je uvideo šta se dešava, i 
kad su čak neki od njih zapretili da će i njega pretući, shvatio je da se ništa 
ne može uraditi i otišao je.” Je li tako bilo?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: E, sad pogledajte stranu 14...

SUDIJA KVON: Ostanite tu samo na trenutak. Vi ste govorili o nekom nadre­
đenom. Kome je ta osoba bila nadređena? Imajući u vidu da je on pukovnik, 
ko bi onda mogao biti njemu nadređen, po vašem mišljenju?

SVEDOK C-007: Zavisi kojoj jedinici je pripad’o. Ja zbilja ne znam kojoj je­
dinici je pripadao. Bilo je tamo više korpusa, bio je Mitrovački korpus, ne 
znam da li je bio Novosadski i bila je Gardijska brigada. Ako je bio u Gardij­
skoj brigadi, nadležni mu je bio general. A ako je bio pri Mitrovačkom korpu­
su, ja ne znam ko je bio komandant Mitrovačkog korpusa.

SUDIJA KVON: Hvala.
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PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: E, sad gospodine svedoče, po­
gledajte stranu 14, zadni pasus BHS-a, a to je engleska verzija strana 14, 
treći pasus. U drugoj rečenici se nalazi: “Neko iz moje grupe, ne sećam se 
tačno ko, mi je rekao da su on i Vujanović i Vujanovićevi ljudi oteli grupu 
ustaša,” kako ovde piše, “od vojnika JNA”. Jeste li tako kazali i šta podrazu­
mevate pod tim, kako ste ovde kazali, ne znam kako je prevedeno, “oteli 
grupu od JNA”, u bukvalnom smislu reči oteli? Kako?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da su ti zarobljenici, odnosno, ustaše su bili 
zarobljeni od strane JNA i da su Vujanovićevi ljudi ih oteli, preuzeli upravu 
nad tim ljudima.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Znam, ali oteli, to ipak znači da 
je upotrebljena neka sila da bi se zarobljenici od nekoga uzeli na taj način 
kako ste vi opisali i rekli. I još ste na jednom mestu, na strani 17 upotrebili 
taj izraz “oteli”.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: E, da li to možete da objasnite?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Mogu da kažem da ih nisu dobili, da ih nisu 
dobili, znači da im nisu bili dati, ne što su oni, sad, jer gledajte, to je meni re­
čeno, kao što sam ovde naveo. Ja nisam te ljude pitao da mi preciziraju kako 
je bilo moguće da oni otmu ljude, da li su morali da se bore sa vojskom ili 
ne, već su jednostavno rekli da su ih oteli, ja sam to shvatio, oteli su, i otišao 
da vidim o čemu se radi.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Dobro, evo sada kad je reč o pre­
zimenu Radić, na strani 8 iskaza koji ste dali, a strana 8, drugi pasus engleske 
verzije, vi ste govorili o grupi kojoj ste vi pripadali. Možete li prvo da kažete, 
smatrate li da je to bila paravojna grupa ili ne?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Paravojna, kako mislite paravojna?

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Pa, obzirom na odelo koje ste no­
sili, obzirom na oznake koje ste na sebi imali, vidi se tamo na jednom mestu, 
obzirom na vašu poziciju, obzirom na, da su ti vojnici kojima ste vi pripadali 
oteli vojnike, odnosno, zarobljenike JNA, kako ste vi sebe smatrali? Da li ste 
vi bili pripadnici Teritorijalne odbrane ili ste se smatrali, ipak, jednom para­
vojnom jedinicom?
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SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Lično, ja sam sebe smatrao pripadnikom Teri­
torijalne odbrane. Čak smo u jednom trenutku trebali imati neke ambleme 
sa grbom Teritorijalne odbrane Vukovara koji je tad bio kreiran, a ...

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Pardon, na toj strani 8 vi ste 
naveli tačno imena i prezimena ljudi i pod tačkom 7, čini mi se, navodi se 
prezime Radac, Radić. Nadimak Šarac.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Taj Radić nema nikakve veze sa kapetanom 
Radićem.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: A je l’ i on imao neku svoju gru­
pu, taj Radić?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ne, on je bio pripadnik naše grupe.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ- PITANJE: Molim?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pripadnik naše grupe, Teritorijalne odbrane.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: A u okviru koje grupe je postu­
pao čovek koga ste nazvali Štuka? U pasusu prvom na stranici 11, vi govori­
te, rekli ste danas da ... 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ja ne znam kom je on pripadao i s kim je 
bio.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: U okviru koga je on delovao, to 
vas pitam.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: On je bio vojnik JNA, regularan vojnik JNA.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Znam, ali kad ste opisivali na 
strani 10 i potom 11, vi ste dali ocenu za njega i ovde, da je on bio patološki 
ubica, tako ste kazali ...
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: I da ste ga jedva ubedili da ne 
ubije tamo, u određenoj situaciji, nekoga. Dakle, vi ste ga ubeđivali. On je 
bio u sastavu vaše jedinice kad je ovako delovao, da ili ne?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pa, on je bio pri našoj jedinici. Naša jedinica 
je bila tačno 10 ljudi, dve grupe po pet ljudi, a u akciju smo znali ići po nas 
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15, to nam je bilo pridodato... On nam se dobrovoljno pridružio, zato što 
... 

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: On nije tada bio u jedinici koja 
je pripadala Jugoslovenskoj narodnoj armiji. To me interesuje.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Pa, gledajte ovako. Moram da kažem da tad 
JNA nije imala kontrole nad njim. To je blago rečeno jer on je služio vojni 
rok. Službeno, on je bio vojnik, a to što je on radio, to ja mislim da nema 
nikakve veze sa JNA.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: E, sad, molim vas, 10. stranica 
kad govorite o Radiću. Vi ste tu, u trećem pasusu odpozadi, na toj strani 
otprilike rekli ne baš decidirano: “Komandanti jedinice TO su redovno odr­
žavali sastanke u njegovoj kući, Vujanovićevoj”. 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Dobro. 

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: “Čuo sam da je jedna od osoba 
koje su prisustvovale tim sastancima bio i kapetan JNA po imenu Radić koji 
je, verujem, takođe odsedao u kući.” Je l’ tako, tako ste kazali?
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Jeste.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: I dalje: ‘’Sastanci su obično odr­
žavani uveče, pred neku akciju. Prisustvovao sam jednom takvom sastanku, 
ali kapetan Radić nije tad bio prisutan”. Vi ovde uopšte niste rekli da je kape­
tan Radić, da ste kapetana Radića ikad videli u toj kući. 
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Tako stoji u izjavi, ali ja mogu da dodam da 
sam ga vidio.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Ovako ste ranije kazali.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Da.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Vi ste na jednom drugom mestu 
rekli da ste ga videli više puta, ali nikad niste rekli da ste ga ovde, ovoga ...
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Mogu da pojasnim to?

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Može.
SVEDOK C-007 – ODGOVOR: Ja sam njega viđao u toj kući, ali mnogi su 
dolazili u tu kuću zato što je to bila jedina kuća koja je imala struju, imala je 
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mogućnosti, mogla je da se gleda televizija, tako da ništa čudno nije bilo što 
on je bio tamo. To je bila jedina kuća u kojoj se moglo normalno da živi.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Ja bih vam isto tako pokazao u 
ovoj vašoj izjavi šta ste izjavili u vezi Dokmanovića. Rekli ste sledeće: “Pitali 
ste me da li sam video Slavka Dokmanovića. Pre nego što nastavim, dozvo­
lite mi da objasnim i kažem da ja uopšte nisam znao Dokmanovića ... (iz­bri
sano po nalo­gu Pre­tre­snog ve­ća) ... 

SUDIJA MEJ: Obratite pažnju. Prelazimo na privatna sednicu.

(privatna sednica)

SUDIJA KVON: Izvolite.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: ... (iz­bri­sano po nalo­gu Pre­tre
snog ve­ća) ...

TUŽILAC UERC-RECLAF: Časni Sude, ovo je takođe bilo na privatnoj sednici 
...

SUDIJA MEJ: Idemo na privatnu sednicu.

(privatna sednica)

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ: Ne, plašim se da, moraćemo da ostanemo 
na privatnoj sednici zbog ovih događaja o kojima govorimo. Izvinjavam se.
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SUDIJA MEJ: Gospodine C-007, ovim se završava vaše svedočenje. Hvala 
vam što ste došli da svedočite pred Međunarodni sud. Sada ste slobodni da 
idete, samo pričekajte da se spuste zavese.

SUDIJA MEJ: Izvolite, gospođo Pek (Pack). Vi ćete pozvati sledećeg svedo­
ka.

TUŽILAC PEK: Da, časni Sude, pozivamo sledećeg svedoka. Možda bih mo­
gla u međuvremenu da se pozabavim nečim dok svedok uđe. U vezi sa ovim 
svedokom imamo dokumenta koja bi po mišljenju Tužilaštva trebalo da bu­
du obelodanjena po Pravilu 66. Ta dokumenta su, na žalost, identifi­kovana 
tek prošle nedelje i ona su obelodanjena po Pravilu 70, tako da Tužilaštvo 
tek treba da obezbedi dozvolu da se ta dokumenta nabave i obelodane i na­
mera je da se što pre obelodane čim dobijemo tu dozvolu. Ukoliko optuženi 
smatra da je potrebno dalje ispitivanje ovog svedok nakon što se dobiju ta 
dokumenta, mi ćemo ponovo pozvati tog svedoka.

SUDIJA KVON: Jeste li rekli Pravilo 66?

TUŽILAC PEK: Da, oblodanjivanje bi trebalo da bude po Pravilu 66, a ona 
su dobijena na osnovu Pravila 70. Nisu se, na žalost, pojavila ni u jednoj od 
naših redovnih pretraga koje smo izveli da bismo došli do dokumenta po 
Pravilu 66.

SUDIJA MEJ: U redu, ako bude neophodno da svedok ponovo dođe on će 
doći, a sada ćemo saslušati njegovo svedočenje.

TUŽILAC PEK: Pozivam gospodina B-1414.

SUDIJA KVON: Da li je on dobio pseudonim?

TUŽILAC PEK: Ne, on će da svedoči na javnoj sednici, to je gospodin Isak 
Gaši.

SUDIJA MEJ: Molim svedoka da pročita svečanu izjavu.

SVEDOK GAŠI: Svečano izjavljujem da ću govoriti istinu, cjelu istinu i ništa 
osim istine.
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SUDIJA MEJ: Izvolite, sedite. 

GLAVNO ISPITIVANJE: TUŽILAC PEK

TUŽILAC PEK – PITANJE: Molim vas, recite Sudu vaše puno ime i prezime.
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Gaši Isak.

TUŽILAC PEK – PITANJE: Gospodine Gaši, jeste li vi svedočili pred ovim 
Sudom 1996. godine?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jesam. 

TUŽILAC PEK: Časni Sude, molim da se transkript prethodnog svedočenja i 
sa njim povezani dokazni predmet označe dokaznim brojem.

sekretar: Dokazni broj 536.

TUŽILAC PEK – PITANJE: Časni Sude, pročitaću sažetak prethodnog svedo­
čenja. Ovaj svedok svedočio je o događajima u Brčkom. Pre rata bio je spor­
tista i predstavljao je Jugoslaviju na međunarodnim takmičenjima. 1990. go­
dine bio je član Izvršnog odbora SDA u Brčkom. Svedok se seća da je krajem 
1990. godine došlo do mobilizacije srpskih muškaraca u Brčkom. Seća se da 
je pre referenduma 1992. godine održano više skupova na kojima su govorili 
srpski politički lideri. Govori o tome da su skupovima prisustvovali Karadžić, 
Krajišnik i Koljević, a jednom prilikom i ministar iz Beograda za Srbe preko 
Drine. Seća se da je on sam na televiziji jednom govorio da bi svi zajedno 
trebali živeti u Bosni bez obzira na veru ili nacionalnost. Vrt ovog svedoka gle­
dao je na garnizon JNA u Brčkom. Teren za obuku JNA nalazio se preko puta 
mesta gde je on radio u Brčkom, a garaže oko 200 metara dalje. Od kraja 
1990. godine na dalje svedok je viđao kako kroz grad prolaze mnoge kolone 
JNA. Seća se da je 1991. godine video naoružanje i opremu JNA u srpskim se­
lima u okolini Brčkog. Sredinom 1991. godine video ja kako se uspostavljaju 
kontrolni punktovi na kojima su bili policajci JNA i civilni policajci iz opštine 
Brčko. Video je kako JNA Srbima u Brčkom deli oružje. Svedok se seća da je 
jednom prilikom, otprilike mesec dana pre izbijanja sukoba u Brčkom, heli­
kopter JNA sleteo u kasarnu u gradu i ljudi koji su nosili crvene beretke su 
izašli iz helikoptera. Svedok je i dalje viđao helikoptere kako noću sleću u krug 
kasarne. Video je muškarce u maskirnim uniformama i crvenim beretkama 
gotovo svakoga dana u kasarni kako održavaju obuku vojnika među kojima 

Četvrtak, 11. septembar 2003. / Svedok Isak Gaši 
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su bili i srpski susedi ovog svedoka. Rade Božić mu je kasnije rekao da je on 
kapetan Vojne policije JNA za specijalne namene, a da su Crvene beretke pri­
padnici te specijalne jedinice. Nad njim su bili vojnici kapetana Dragana iz 
Srbije. Svedok se seća da su u Brčkom 30. aprila 1992. godine srušene dva 
mosta. Kasnije je od Radeta Božića saznao da je on odgovoran za dizanje 
tih mostova u vazduh. Svedok kaže da je rat u Brčkom izbio 3. maja 1992. 
godine. Između 4. i 6. maja video je kako borbeni avioni JNA lete nisko nad 
Brčkom, a ubrzo nakon toga bi se začule eksplozije u onom delu grada u ko­
jem su Muslimani i Hrvati bili u većini. Ovaj svedok dalje svedoči o tome kako 
su pripadnici stranke SDS u Brčkom izdali ultimatum prema kojem je opština 
morala da bude podeljena na tri dela do 4. maja 1992. godine. Svedok je to 
video na televiziji. 1. maja kapetan Petrović koji je za sebe rekao da pripada 
snagama bezbednosti vojne policije obratio se stanovnicima Brčkog i rekao 
da je njegova jedinica dobila zaduženje da preuzme kontrolu nad gradom 
u roku od 48 sati. 7. maja gospodin Gaši prisustvovao je pogubljenju civila 
koje su izvršili ljudi koji su nosili kamuflažne uniforme i uniforme civilne polici­
je. 12. maja video je leševe ispred hotela “Galeb” u gradu. Jednom prilikom 
video je kako se leševi istovaruju u jednu jamu iskopanu u blizini mesta gde 
je radio. Svedok je uhapšen 27. maja 1992. godine. Držali su ga u SUP-u u 
Brčkom, a nakon toga ga odveli u logor “Luka”. Tamo je bio zatvoren od 27. 
maja do 7. juna 1992. godine. U svom prethodnom svedočenju opisuje uslo­
ve u logoru i ljude koji su tamo radili. Konstantin Simonović, pod nadimkom 
Kosta za sebe je rekao da je bio komandant logora “Luka”. Svedok opisuje ka­
ko su zatvorenici izgledali i kako je jednom prilikom video ubistvo najmanje 
dvojice zatvorenika. Jedan od počinitelja bio je jedan od komšija ovog svedo­
ka po imanu Ranko Češić, Srbin. Ovaj svedok opisuje još jednog počinitelja 
koji je nosio maskirnu ‘’SMB’’ uniformu i za sebe je rekao da je član Radikalne 
stranke iz Bijeljine, odnosno četnik. On je jednom zatvoreniku nožem urezao 
krst na čelo. Pripadnici Arkanovih “Tigrova” takođe su dolazili u logor. Jedan 
od Arkanovaca koji je s vremena na vreme dolazio u logor pretukao je svedo­
ka. Svedok je takođe svedočio o Goranu Jelisiću i kako je on fi­zički zlostavljao 
ljude u logoru “Luka”. Jednom prilikom ovaj svedok morao je učestvovati u 
uklanjanju leševa iz logora “Luka” koji su bacani u reku Savu. Jednom prili­
kom u logor je došlo jedno vozilo na kome je pisalo republički Sekretarijat 
za unutrašnje poslove Republike Srbije. U tom vozilu nalazio se jedan čovek 
u maskirnoj uniformi, koji je bio major, i dva civilna policajca. Jedan od njih 
nosio je oznake Ministarstva unutrašnjih poslova Srbije, a drugi saveznog 
Ministarstva za unutrašnje poslove. Oni su došli da vide dvojicu ljudi za koje 
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je rečeno da su muslimanski snajperisti. Ovaj svedok kaže da je tu dvojicu Je­
lisić regularno tukao. Jedan od njih je negirao da je bio snajperista. Major je 
naložio Kosti da pruži lekarsku pomoć obojici. 7. maja 1992. godine u logor 
“Luka” je došao Rade Božić, pratio ga je Kosta Simonović. Božić je rekao da 
će učiniti sve što može da izvede svedoka iz logora. Vratio se otprilike nakon 
dva sata i odveo svedoka. Odvezao ga je u jedan motel u Zvorniku. Kada su 
stigli ispred motela, svedok je video 30 ili 40 Crvenih beretki na ulazu. Sve­
dok je sreo kapetana Dragana. Božić je nakon toga odvezao svedoka, Draga­
na, jednu ženu iz Draganovog fonda i jednog novinara u Beograd. Dragan 
je objasnio da su mu svedokova žena i jedan prijatelj sportista iz Beograda 
pomogli, i da je on zato oslobođen iz logora. Časni Sude, imam još nekoliko 
dodatnih pitanja za svedoka. Gospodine Gaši, tokom prve nedelje koju ste 
proveli u logoru “Luka”, da li vam je, u jednom trenutku prišao jedan pripad­
nik osoblja logora i pitao vas nešto o nekom telefonskom broju? 
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jest’, prišao mi jedan, mislim da je bio pot­
poručnik po činu, ali bio je u rezervnoj uniformi JNA i upitao me drugi dan 
kad sam već jednu noć proveo, bio sam ispitivan od grupe policajaca, bilo 
je trojica, trojica je bilo u kancelariji, a on je rekao da je slušao moj intervju 
i čuo je da sam ja, jedno od pitanja je bilo gde mi je žena. I ja sam rekao 
da je u Beogradu kod jednog prijatelja i onda je on meni rekao, taj potpo­
ručnik, kad sam išao u klozet, onda me je pitao da li ja imam broj telefona 
da zovne, da rekne u mene ženi da sam živ, i onda sam mu ja i rek’o broj i 
tako je to i bilo.

TUŽILAC PEK – PITANJE: Da li ste kasnije čuli da li je neko zaista stupio u 
kontakt sa vašom ženom?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jest, to sam saznao kasnije, kad sam bio oslo­
bođen u Beogradu s tim prijateljem, ustvari, on je i odgovorio na taj telefon­
ski poziv. Taj prijatelj, jedan od tih Srba, ja ne znam da li je baš taj bio, ali on 
je jedini i dobio broj telefona i nazvao tog mog sportskog prijatelja i rekao 
da sam ja dole u “Luci” i da ima 48 sati, kako je on rekao tom mom prijate­
lju, da me izvade iz “Luke”, a da treba da odu jedino kapetanu Draganu, da 
je on jedini koji me može izvaditi odatle jer ako me ne izvade Ranko, jedan 
od tih domaćih Brčaka, će doći i da ću dobiti metak u glavu.

TUŽILAC PEK – PITANJE: Da li je vaša žena nakon toga otišla Draganu da 
traži pomoć?
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SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: To što sam čuo od žene je bilo predveče i kad 
i od tog svog sportskog prijatelja kad je taj Srbin, rekao je da je Srbin i da 
sledeće jutro, oni su otišli u ‘’Fond’’ kod kapetana Dragana ujutro. Bilo je, 
ne znam, ona kaže oko 7.00, ona kaže, ne znam tačno, prije svih nego što 
dolaze i ovaj, posle izvesnog vremena ona i taj moj prijatelj su bili tu, čekali 
u jednom hodniku, tako je ona objasnila. Pitala je neke koji rade onde, da 
li ona može s kapetanom Draganom da razgovara. Međutim, kao što mi je 
rekla posle i kao što sam čuo i od nje i tog prijatelja, da to nije tako lako doć’ 
do njega i da on nije ovde, da nema šanse da ona njega vidi danas. Među­
tim, ona je uporno bila tu i stajala je tu ne znam koliko dugo vremena i od­
jednom iz lifta su izašli on, valjda taj kapetan Dragan, okružen sa njih možda 
jedno četvoro, petoro u civilnoj uniformi, i onda je ona skočila i valjda ga 
poznala je l’ vidjela mu je negde sliku u novinama i provukla se kroz taj ...

SUDIJA MEJ: Samo trenutak, mislim da nam ne trebaju svi ovi detalji, ali mo­
ramo da shvatimo o čemu se to ovde radi. Dakle, možda biste vi mogli da 
objasnite, gospođo Pek? Da li se, dakle, ovde radi o tome da je žena ovog 
svedoka bila u Beogradu i da je rečeno kako mora da ode do kapetana Dra­
gana kako bi izbavila svog muža? Da li svedok to pokušava da nam kaže? I 
onda je ona to na kraju i uradila.

TUŽILAC PEK: Da, da.

SVEDOK GAŠI: Jeste, to je, da, tačno.

TUŽILAC PEK – PITANJE: Zaustavimo se ovde za trenutak, molim vas, go­
spodine Gaši. Nakon toga vas je iz logora “Luka” odvezao Rade Božić. Kuda 
ste prvo pošli sa njim?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Kad je došao u “Luku”, prvi put kad je došao 
ja nisam znao zašto je došao. Tako sam i rek’o u svom svjedočenju prije. Kad 
me je upitao, kad sam izlazio iz te kancelarije: “Mogu li ja isto do vas”, zato 
ja sam rekao: “Da, izvadite me odavde, kad sam tako dobar čovek kao što 
ti kažeš”. Onda je: “Videću,” kaže, “šta mogu da uradim”. Drugi put kad 
je došao, došao je u pratnji jednog koji je imao crvenu bertku na glavi, ja 
mislim da se zvao Peđa.

TUŽILAC PEK – PITANJE: Zaustavimo se tu na trenutak. Taj drugi put, kad 
vas je on odvezao iz logora, gde ste prvo išli u Brčkom?
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SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Prvo sam otišao u svoj stan u pratnji njih dvo­
jice. Uzeo sam stvari iz stana. E, onda mi je rekao, “sad ideš na jedan duži 
put,” nije mi rekao tačno gde. “Ideš,” kaže, “bićeš oslobođen na jedan duži 
put”. I onda smo krenuli iz Brčkog, iz centra grada na put za Bijeljinu. Prošli 
smo pored moje firme, tačnije, zaustavili smo se u mojoj firmi i vidili smo 
one ljude ondi i onda smo krenuli. I kod Mistrafovića pumpe smo skrenuli 
na desnu stranu prema carinskoj zoni. Kad smo došli do carinske zone, on je 
parkirao auto pred samu kapiju. Unutra na parking prostoru ...

TUŽILAC PEK – PITANJE: Recite nam koliko dugo ste ostali na carini?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Pa, jedno pola sata ili ne znam tačno, ali ne 
više od pola sata.

TUŽILAC PEK – PITANJE: Šta ste tamo videli?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ispod tih zgrada stajala su parkirana vozila, 
“Pincgauer” (Pintzgauer) ja mislim da su bili, plavi i bilo je ovih drugih, ka­
ko ih oni zovu u JNA. Ova borbena vozila za transport pješadije i stajali su 
natpisi specijalne jedinice MUP-a Srbije, Arkanovi “Tigrovi”, to je stajalo na 
običnoj, ovako, drvenoj tabli i ta vozila su bila parkirana ispred tih zgrada. 
Dok je on, ne znam ja, otišao tamo, ja sam ga vidio kroz prozor, razgovarao 
je s nekim na telefon. E, onda se posle vratio i meni je pokazao kao prstom 
streliti: “Sve u redu, mi ćemo,” kaže, “dalje nastavit’ put”.

TUŽILAC PEK – PITANJE: Te obične drvene daske koje ste opisali, gde su se 
one nalazile? Videli ste ih u carinskoj zoni?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jeste, ispred tih zgrada jer su ta vozila bila 
parkirana, oni su te natpise stavili na te drvene table, ne znam ja radi čega, 
vjerovatno da parkiraju vozila ispred. Bila su inače parkirana ta vozila ispred. 
A i kasnije, dok smo se vozili, on je to meni rekao da Srbijanci obično spa­
vaju tu.

TUŽILAC PEK – PITANJE: Nakon toga su vas odvezli u Zvornik, neću vas 
sada pitati o detaljima tog putovanja, to smo već čuli. Tokom putovanja, vi 
ste razgovarali sa Božićem. Da li vam je on u jednom trenutku rekao za koga 
radi? Koga je imenovao?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jeste, rek’o je: “Je l’ znaš ko stoji iza tvog oslo­
bađanja?,” ja sam rek’o: “Ne znam”. Kaže on: “Jesi ikad čuo za kapetana 
Dragana?” Onda sam ja rek’o: “Ja, jesam,” pošto sam negde pročitao i bilo 
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je na televiziji par puta kad je bio rat, počeo u Hrvatskoj da je on bio koman­
dant tih Crvenih beretki, “Knindže” kako su se oni zvali ili Crvene beretke. 
I da je taj, kapetan Dragan, razlog što ću ja biti oslobođen i on će me, kao 
kasnije, lično dočekati i pozvat’.

TUŽILAC PEK: Hvala vam.

SUDIJA MEJ: Mislim da je ovo prikladan trenutak za pauzu. Gospodine Gaši, 
molim vas da imate na umu da tokom ove pauze i eventualno sledićih pa­
uza u vašem svedočenju ne smete ni sa kim da razgovarate o vašem iskazu 
sve dok se vaše svedočenje ne privede kraju. To se odnosi i na pripadnike 
tima Tužilaštva. Sada idemo na pauzu od 20 minuta.

(pauza)

SUDIJA MEJ: Izvolite, gospođo Pek.

TUŽILAC PEK – PITANJE: Gospodine Gaši, ti znaci koje ste opisali na ulazu 
u carinsku zonu, da li su bili još neki znaci koje ste tamo videli ili su to bili 
jedini znaci koje ste videli?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ja sam vam rekao da su to bili “Pincgaueri” 
plave boje i bile su te table, bila su isto borbena vozila, ja mislim da su to 
pripadala JNA, ja ne znam ...

TUŽILAC PEK – PITANJE: Molim da zastanete za trenutak, gospodine Gaši. 
Ti znaci koje ste videli, da li su to bile zvanične oznake ili su to bili rukom 
ispisane?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ja sam vam rekao, to je bilo na tablama ispi­
sano tehničkim pismom, verovatno bojom, rukom, gde će pojedina vozila 
da parkiraju, ja ne znam, te su table bile na zidovima. To je tako stajalo. Pri­
padnici MUP-a Srbije valjda imaju taj specijalno određen parking, pripadnici 
Srpske radikalne stranke i pripadnici, čini me se bili su Arkanovih “Tigrova”, 
ali između ostalih tu su bili ovi transporteri u JNA, oklopni transporteri.

TUŽILAC PEK – PITANJE: Hvala, gospodine Gaši. Sledeće pitanje. Vi ste se 
vozili kolima sa Draganom u Beograd. Možete li da nam kažete šta vam je 
on rekao tokom tog putovanja?
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SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ja, jedno vrijeme je on sjedio napred do Rade­
ta Božića. Poslije, kad smo imali jednu pauzu u nekom motelu, mislim da je 
bila Loznica, onda je on prešao, rekao je da će se on vozit blizu mene i sjeo 
je tamo, s moje desne strane, ja mislim. Onda je rekao da ja kao dođem u 
‘’Fond’’, kad se okupam, obrijem i sredim da on napiše jedno dva lista na 
papir kako sam uhapšen, od koga sam uhapšen, šta sam sve vidio u Brčkom 
prije rata, kad je rat počeo, šta sam sve čuo i vidio u “Luci” kad sam zatvo­
ren, koje su uniforme dolazile, u kakvim su uniformama dolazili, da li je ko 
koga ubio ...

TUŽILAC PEK – PITANJE: Hvala, gospodine Gaši. Možete li da nam kažete 
da li ste kasnije otišli u Draganovu kancelariju i napisali nešto za njega kao 
što vam je on to sugerisao?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jesam, otišao sam, ja mislim da je bilo drugi 
ili treći dan, kad sam se okupao i sredio, posle sam seo i napisao ta dva lista 
i odneo mu u fond.

TUŽILAC PEK – PITANJE: Da li ste mu izneli celu priču o onome šta vam se 
desilo u Brčkom?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ne znam cjelu priču. Nastojao sam da mu na­
pišem, ali opet, ovaj, da mu pišem da sam vidio Crvena beretke il’ ne znam, 
ove il’ one, nisam. Ja sam samo govorio da sam vidio ljude u maskirnim uni­
formama, da sam vidio ljude iz JNA, ali nisam opisivao konkretna ubistva ili 
mučenje i sve to. Nisam rekao koji su to ljudi i kako su izgledali, ali kad sam 
mu dao to, on je to pročitao, prekucali su u njegovom fondu na dva papira, 
onda je on nekog pozvao na telefon i rekao da ta osoba otvori faks, ima on 
nešto veoma interesantno da mu pošalje. Tako sam čuo, jer su mu se javili 
u kancelariji kod njega da je on, ovaj, poslao, izabrao je broj i poslao taj faks 
toj nekoj drugoj osobi. I sjedeli smo, možda, ja tačno ne znam, možda pola 
sata i pričali nešto o sportu ...

TUŽILAC PEK – PITANJE: Šta se desilo nakon što je on poslao faks, da li ga 
je neko pozvao nakon toga?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: On je zvao ponovo valjda taj isti broj i pitao 
je: “Šta misliš o ovom svemu”, a meni je pokazao prstom, kao ja sam u redu, 
uradio si kao dobro. To je sve i onda je rek’o ...
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TUŽILAC PEK – PITANJE: Sačekajte trenutak. Rekli ste da vam je pokazao 
rukom sa podignutim palcem. Šta je uradio posle toga sa tim faksom?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ovaj, uzeo je to što sam napisao rukom i to 
što je bilo otkucano, izderao i rekao je meni: “Uradio si, slobodan si, nemaš 
nikakve obaveze više prema meni”. To je sve.

TUŽILAC PEK: Časni Sude, nemam više pitanja.

SUDIJA MEJ: Izvolite, gospodine Miloševiću.

UNAKRSNO ISPITIVANJE: OPTUŽENI MILOŠEVIĆ

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Gospodine Gaši, najpre samo jedno pi­
tanje o kome ste maločas govorili, da je bio neki miting u Brčkom gde su bili 
funkcioneri SDS-a i da je bio ministar iz Vlade Srbije, je l’ tako? 
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jeste, to sam rekao u svjedočenju.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. I taj ministar iz Vlade Srbije je 
govorio da svi treba da žive zajedno.
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: On je bio, to nije bio miting SDS-a to je bilo, 
tačnije Kulturno-umetničko društvo “Prosvjeta” bilo, imalo osnivački odbor, 
između ostalih, kao što sam vam rek’o stoji u svedočenju, bio je ovaj, bili su 
skoro svi iz rukovodstva Srpske demokratske stranke, bio je otvoren miting, 
mislim sa, u Domu kulture je bio. I onda između ostalih, svi su govorili, bilo 
je par akademika iz Beograda i drugi su govorili o tenzijama, ovo, ono, a 
on je, kol’ko se ja sjećam, govorio je da nema niko pravo da na silu odvaja 
srpski narod u Bosni od naroda u Srbiji, da će Srbija uvek da podržava srp­
ski narod u Bosni, u tom smislu. A o zajedničkom životu, da vam iskreno 
kažem, ne mogu se 100 posto sjetiti, vjerovatno, možda je i rekao nešto u 
tom smislu, al, eto tako, to mi je jednostavno ostalo u sjećanju. I normalno, 
oni su ga i predstavili, ne mogu se tačno setiti imena ali ja mislim Cvjetino­
vić, Cvjetković ili tako nešto. Uglavnom, u tom smislu je bilo. Uzeo je, eto 
kažem, uzeo je ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, to nije bio miting nego kulturna 
manifestacija Kulturnog društva “Prosveta”, je l’ tako? 
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Pa jest’, u pravu ste, trebalo je da bude tako, 
ali se pretvorilo u jedan više nabijen politički miting. Tako je moje mišljenje, 
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ja ne znam, možda nisam u pravu, ali tako je meni izgledalo i da vam pravo 
kažem, nisam se osjećao ugodno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kad je bio taj miting?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ne mogu da se tačno sjetim, uglavnom ja 
mislim da je bio posle referenduma u Bosni i Hercegovini o nezavisnosti, ja 
mislim, nemojte me, ne mogu tačno da se sjetim datuma.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, maločas kad je čitan sažetak 
vaše izjave, ja sam zapisao kako ste rekli da je taj čovek govorio da svi treba 
da žive zajedno.
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Rek’o sam vam ja i ponavljam ako je tako za­
pisano, može bit da je i rek’o. Uglavnom, ja se sjećam tog dijela gde je on 
govorio da Srbi u Bosni i Hercegovini ne treba da se brinu, da će uvjek stajati 
iza njih Srbija. To je to što je mene onako impresioniralo, e sad, moguće da 
je još govorio, mene je to impresioniralo, to vam ja govorim tako k’o što se 
ja sjećam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, još sam da raščistimo samo jed­
nu stvar. Vi ste bili uhapšeni 27. maja, a pušteni 7. juna, je l’ tako? 
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači, vaše svedočenje o tim događa­
jima u “Luci” odnosi se na tih deset dana. Vi ste ukupno bili deset dana 
uhapšeni, je l’ tako? 
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Eto vam sad računajte, od 27. maja do 7. 
juna. Oko 11.00, 27. maja i možda u podne, 7. juna da me izveo taj Rade 
Božić.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Rade Božić koga pominjete je vaš kom­
šija?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Nije. Nije moj komšija.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ko je taj čovek?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: U svjedočenju koje sam dao ovdje, koje ste 
verovatno i vi dobili stoji da u diskusiji svih, on je čovjek koji mi je rekao da je 
zaposlen, da je profesionlni ofi­cir Jugoslavenske narodne armije, da pripada 
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specijalnoj jedinici policije za posebne namjene, čini mi se da je napomenuo 
da je rodom iz Karlovca, iz Hrvatske.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: On je bio komandant specijalne jedini­
ce vojske i policije znači? Je l’ tako? 
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: To je ono što je on meni rek’o.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: U toj jedinici su bili vojnici koji su nosili 
crvene beretke, je l’ tako? 
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Između ostalih on je imao crvenu beretku ko­
ju nije stavio na glavu nego je držao ovde, smotanu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Vi ste izjavu dali istražiteljima 
1995. godine i kažete, na samom početku, kažete da ste na početku videli 
dva aviona JNA kako bombarduju neki deo Brčkog?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Bombarduju neki deo Brčkog. Ja sam ih vidio 
kad su doleteli iz pravca jugoistoka. Nisko su leteli i proljeteli su kraj moje 
zgrade i ponovo, u povratku, ne znam koliko je, prošlo je par minuta, u po­
vratku sam čuo detonacije i eksplozije. E sad, da li su bombardovali ili nisu, 
ja vam to ne mogu reći. Uglavnom, posle njihovog prolaska, opet u pravcu, 
iz tog pravca gde je moja zgrada čule su se eksplozije u gradu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ali vi kažete da se to desilo na 
početku borbi u Brčkom, je l’ tako? 
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ja, ovaj, tačno ne znam šta vi mislite s tim, na 
početku borbi u Brčkom, jer to je bio 2. maj, čini mi se, kad sam ih ja vidio. 
A dal’ je počelo 2. maja ili ne znam ni ja 4. ili 5. maja u Brčkom ja ne mogu 
sa sigurnošću reći. Čuo se u daljini možda ...

SUDIJA MEJ: Gospodine Gaši, zatražiću da se pred vas stavi kopija vaše izja­
ve tako da možete da pogledate ako želite. Vreme optuženog je ograničeno, 
imaće samo otprilike sat vremena za pitanja, pa vas molimo da pokušate da 
odgovarate što je moguće kraće, koncentrišite se samo na njegova pitanja 
i ako možete odgovorite na njih. Ako ne možete da ih razumete, recite to. 
Izvolite, gospodine Miloševiću. Vaše sledeće pitanje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Moram da ubrzam. Između koga se tač­
no u Brčkom vodila borba?
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SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Moram da vam kažem, ne znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A šta se to nalazilo u severozapadnom 
delu Brčkog koji su navodno bombardovali ti avioni JNA? Jeste vi baš videli 
da su oni bombardovali taj deo Brčkog?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Rekao sam vam da sam čuo ekspolozije iz tog 
pravca. A šta su bombardovali, ja ne znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znate li da li su uopšte nešto bombar­
dovali?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Vjerovatno jesu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li su u tom severozapadnom delu 
Brčkog bila neka značajnija uporišta muslimanskih snaga?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: To ja ne znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste inače naveli u svojoj izjavi istražite­
ljima da ste bili član Izvršnog odbora SDA?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Od 26. maja 1990. godine, je l’ tako? 
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jesam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, kao aktivista stranke i član Izvr­
šnog odbora, svakako ste bilii upoznati sa aktivnostima vezanim za naoru­
žavanje?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Nisam. Nisam upoznat jer sam dao ostavku 
možda posle, pred same izbore u Bosni. O naoružavanju ne znam ništa.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, vi ste dali u Kopenhagenu (Co­
penhagen) jednu izjavu 7. maja 1993. godine danskom Helsinškom komite­
tu (International Helsinki Federation for Human Rights) , je l’ tako? 
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I u njoj navodite kako je bilo pucnjave 
na barikadama u muslimanskim delovima grada.
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: E to što je danski Helsinški komitet uz’o inter­
vju od mene, ja to nikad nisam dobio prevedeno, nit’ sam kasnije, dobio 
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sam na engleskom verziju i to što je rečeno u tom intervjuu ja nisam potpi­
sao nit sam dao takvu izjavu. Oni su to sastavljali i od drugih ljudi.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, znači vi niste govorili ...

SUDIJA MEJ: Sačekajte za trenutak. Da li Tužilaštvo ima kopije te izjave?

TUŽILAC PEK: Da.

SUDIJA MEJ: Na kom jeziku, molim vas? 

TUŽILAC PEK: Od tada je prevedeno na BHS-u i mi imamo kopiju.

SUDIJA MEJ: To je kopija vaše izjave, gospodine Gaši, možete da pogledate 
ako vam i dalje budu postavljana pitanja u vezi sa tom izjavom. Izvolite, go­
spodine Milošević.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, vi kažete tu najveće zločine nije 
počinila armija nego paravojne grupe koje su stigle posle armije. Jel’ to vaše 
iskustvo?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Da vam kažem, ja sam vidio Jugoslovensku 
armiju u gradu, znate i da li je armija ili ne znam ko uz armiju vršio ubistva, 
to, ja samo znam da je bila ‘’SMB’’ uniforma u jednom tonu i maskirna 
uniforma,. A ovo što ste opet počeli iz ovog intervjua danskom Helsinškom 
komitetu, ja opet ne stojim. Ovo što ja stojim iza je ovaj papir za koji sam 
ja svaku stranicu potpisao. I to, ja stojim iza toga. A ovaj Helsinški odbor, ja 
jesam njima dao intervju sa jednim veoma lošim prevodiocem i to vam je 
tako. To sam prvi put vidio ovde kad sam došao.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Dovoljno je to. A vi navodite u 
ovoj svojoj izjavi imena jednog broja meštana, Srba, je l’ tako? 

SUDIJA MEJ: O kojoj to izjavi govorite? Je li to izjava data Tužilaštvu ili Hel­
sinškom komitetu?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Da, da Tužilaštvu.

SUDIJA MEJ: Onda kažite svedoku o kojem tačno pasusu govorite.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Više imena pominje u mnogim pasusi­
ma, govori, kroz celu izjavu pominje razna imena. Ja zbog toga hoću to da 
sažmem. Možete na svakoj strani da nađete po neko ime ...
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Je l’ mislite na policajca Ranka Češića, Mišu 
Čajevića, Dragana Živkovića, Radivoja Kneževića, Stevu Kneževića, Dragana 
Pantelića ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jeste, Gorana Markovića, Peru iz Brč­
kog, Kneževića, Živkovića, Čajevića, Češića, jesu to sve meštani Brčkog?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jesu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li ste vi s tim ljudima povezali nešto 
što se događalo u Brčkom? Pošto govorite o tome da su ubijeni ljudi. Jesu ti 
ljudi odgovorni za ta ubistva?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jedan od njih jeste. Ranko Češić. Njega sam 
vidio kad je ubio dvojicu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, a da li ste videli da je neki pripad­
nik JNA bilo kog ubio?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Nisam vidio, nisam to ni reko’ u svojoj izjavi.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ja vas pitam samo, bez obzira 
da li ste rekli ili ne. Vi niste videli da je bilo koji pripadnik JNA nekog ubio.
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ako je, Ranko Češić je pripadao JNA, kome je 
pripadao drugo. Bio je obučen u maskirnu uniformu JNA.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To su ljudi iz Brčkog o kojima govorimo 
mi sad ovde, je l’ tako? 
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: On je iz Brčkog.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A je li tačno da vi sve njih, to vam je na 
strani 2, u pasusima 4 i 5, i strana 3, u pasusu 2, sva ta imena vezujete za 
nekakva ubistva kod Starog Grada?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ja ih ne vezujem, ja ih nisam vidio jer oni što 
su ubijali na Starom Gradu imali maske na glavama, kapuljače i samo sa 
otvorima ovde. Ja ih nisam vezao u svojoj izjavi s tim. Ja sam rekao da bi mo­
žda moglo biti tako, nisam ih vezao svojim svedočenjem.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Na strani 4, u prvom pasusu vi 
kažete kako je većina vojnika koje ste videli bila iz Bijeljine ili iz Srbije. Jeste 
tako izjavili?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Većina onih koji su nas čuvali, oni su se i pred­
stavljali iz kojeg su kraja. One s kim sam ja dolazio u kontakt ili je bila Bijeljina 
ili Ugljevik ili sela oko Bijeljine koji su htjeli da razgovaraju s nama. A ovaj što 
me je isprebijao prvi dan, svi su mi rekli zove se Ivan i vidio sam na njemu 
oznake Arkanovih “Tigrova”. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Zar nikog drugog niste videli iz Srbije?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Vidio sam posle ima ih tu, svedočio je i ovdje, 
kad su došli ovi sa policijskim “Golfom” (Golf), na vratima tog auta je bila, 
bio grb Republike Srbije i kad su pripadnici Ministarstva unutrašnjih poslova, 
kad su ušli u hangar, taj jedan major je ušao unutra u pratnji dva policajca. Je­
dan od njih je imao stari grb Jugoslavije na reveru a drugi je imao Republike 
Srbije. Policajci su bili i jedan od nji’ je bio u maskirnoj uniformi, taj major. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, taj major JNA i dva policajca, 
jedan iz MUP-a Srbije, jedan iz Saveznog MUP-a, je l’ tako? 
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I oni su tražili šta?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Tražili da vide muslimanske snajperiste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Oni su bili neki istražitelji, koliko ja raz­
umem.
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ja to ne znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Islednici ili tako nešto.
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ja ne znam šta su oni bili, uglavnom oni su tra­
žili od Koste i Kosta je doš’o u pratnji s njima da vide tu trojicu muslimanskih 
snajperista. Tako su rekli naglas valjda. Onda su i došli i vid’li su ih.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, od ovih o kojima govorite i poja­
vljivali se vi ste, kako sam slušao iz sažetka, rekli da je tamo rukovodio Ranko 
Češić. To je vaš komšija, je l’ tako? 
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ja nisam rekao da je on rukovodio nego da je 
dolazio dole češće puta.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To je vaš komšija, je l’ tako? 
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jeste, iz moje zgrade.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A onda bio je neki iz Bijeljine?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Nije neki iz Bijeljine, bilo ih je više puta. Bio 
je Mirko Blagojević, vojvoda je dolazio dolje pa je držao predavanje, pa su 
dolazili i drugi po noći, upadali, tukli...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ti koji su dolazili u po noći tukli 
i tako dalje, jesu li to bili ljudi iz tog kraja ili je bio možda neko iz Srbije ili 
JNA?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Maskirne uniforme, baterije, toljage i tjerali 
nas da pjevamo srpske pjesme o Arkanovim “Tigrovima”, o Velikoj Srbiji, to 
je sve.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja vas pitam je l’ to bio neko iz Srbije i 
JNA ili su to bili ljudi tu, koje ste vi poznavali?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ovi što su nas marisali tu noć, ja ih ne znam, 
nisam ih nikad vidio, tako vam je bilo...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ko je Mile Gatarević zvani Bolero?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: To vam je jedan Srbin lokalni iz Brčkog i to sad 
izvlačite iz tog Helsinških komiteta, ja ne znam ni kako je on došao u to.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ga niste pominjali znači?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: U svjedočenju ovde, za ovaj Sud, njega ne­
ma.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ja sam uz to svedočenje dobio i 
ovo, nisam izmislio. Dakle, samo vas pitam je li ...
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: On je pripadnik Radikalne stranke u Brčkom 
bio, prije rata i bio je u Brčkom.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li je on izvršio neki zločin?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ja ne znam, nisam ga vidio u „Luci” dok sam 
bio dole.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, ne znate ništa o tome?
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SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ne znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A vi govorite da ste videli iz kuće u cen­
tru grada kako je ubijeno mnogo ljudi, je l’ tako? 
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Tačnije možda, jedno 14 ,15 je ubijeno taj dan.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: U ovoj istoj izjavi, na strani 3, u prvom 
pasusu kažete kako ste iz kuće u centru grada videli kako je ubijeno 300 do 
400 ljudi. Jeste vi zaista to videli?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ma, to vam je pogrešno prevedeno, opet iz, 
Helsinški komitet stavio kad su me pitali na koliko ja procenjujem da je ubije­
no ljudi u Brčkom u tom periodu dok sam ja bio, ja sam rek’o otprilike 300 
do 400. Kako su oni stavili to u taj kontekst, ja stvarno ne znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Šta ste vi videli?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Rekao sam vam, vi imate pred sobom. Kad 
su streljali ljude na Starom Gradu, poredali su se četiri, pet njih, poredali su 
jednu grupu od pet, šest, isto na drugom mjestu pet do šest i jedan u civilu, 
u jednoj plavoj uniformi, policajac je okrenuo trojicu zidu i ubio ih na licu 
mjesta. To sam ja vidio.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ko su bili ti ljudi koji su ubili te civile?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jedan je bio u policijskoj uniformi, plavoj, 
okrenut je bio meni leđima iz tog pravca iz kog sam ja gledao, a ovi što su 
ubijali ispred, na cesti dolje, poredali se uza zid, oni su bili obučeni u maskir­
ne uniforme ‘’SMB’’ i imali su crne kamuflažne kape na glavama. Jedan je, 
to sam čuo, vikao: “Ja hoću 30 za jednog mog”.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja sam shvatio da vi tvrdite kako je tom 
akcijom zapovedao neki načelnik policije Drago Veselić.
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ponovo, Dragu Veselića sam spomenuo jer su 
me pitali u Helsinškom odboru ko je bio načelnik policije. Ja sam im rek’o. A 
kako je došlo do tog da vi sad, on jest bio policijski šef ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Nije povezan sa tim ubistvima o kojima 
vi govorite?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Pa, vjerovatno bi ga mogli povezati jer je SUP 
od tog mjesta ubistava 50 metara. Valjda je čuo kad su ubijali.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. 27. maja 1992. godine u pro­
storijama “Elektro Brčkog” uhapsila su vas dva policajca. I onda ste videli 
jednog policijskog inspektora, je li i on bio iz Brčkog?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ne policijskog inspektora. Ova dvojica su me 
odveli u sobu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I tada ste videli policijskog inspektora u 
SUP-u, je l’ tako? 
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ne, nego u “Luci” su došli policijski inspekto­
ri. Ne prvi dan nego drugi dan.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, govorite da vas je tamo sačekao 
izvesni, da vas je izvesni Pera prebacio u hangare u “Luku” gde vas je sače­
kao izvesni Miodrag Nedić.
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Znate, on me je, sačekao me je Pudić i on je 
bio policajac prije rata i sad je, ja mislim i bio je, pošao je da uzme pištolj i da 
me udari u glavu. Međutim, odustao je, ne znam ja zašto i onda su me uveli 
u kancelariju. Kad sam ušao u tu kancelariju, pa jedan potporučnik je sjedio 
unutra i još dvojica su sjedila s desne strane. Jedan je imao kokardu na unifor­
mi, bradonja jedan. On je poskočio da me udari onom vazicom u glavu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, je l’ vam poznato da u to vreme, 
čak i pre tog vremena nije bilo prisustva jedinica JNA tamo?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Kako nije bilo kad sam ih ja viđao svaki dan.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Koju ste jedinicu JNA videli, koga ste 
videli iz JNA?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: U samom Brčkom?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da.
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Sve, iz kasarne i preko puta poligon moje 
kompanije, firme, svi su bili tamo, čak je i jednom prilikom u firmu došao 
i potpukovnik Milinković sa svojom pratnjom, ne znam znaju direktora, ne 
znam šta su radili tamo, al’ to sam vidio na kapiji.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, vi na strani 6 u petom pasusu 
kažete: “Trojica ili četvorica lokalnih Srba u policijskim uniformama su tražili 
dobrovoljce među zatvorenicima radi čišćenje SUP-a”. Pa, onda kažete da 
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ste među njima prepoznali Peru i Mišu Čajevića, takođe ljude koje ste znali 
tu iz Brčkog, je l’ tako? 
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Vi opet odoste izgleda na Helsinški odbor, o 
kej dobro. Pero je bio sa njima, bio je i Mišo Čajević. Nisam se ni prijavio da 
budem dobrovoljac, jedan u maskirnoj uniformi, kaže, “ti dođi, ti, ti si jak, 
ti ćeš da završiš posao ... “

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Prilikom boravka u SUP-u vi ste videli 
tamo ubistvo dvojice zatvorenika iz “Luke”?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Gde se to dogodilo?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: U SUP-u gdje su im garaže.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači, u dvorištu SUP-a?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ko je izvršio ubistvo?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ne mogu da prepoznam, ne znam, jedan je 
odmah tu ubijen na parkingu, jedan. A jedan im se oteo, počeo da bježi, 
trči i onda je taj drugi čovjek uz’o pušku i puc’o, pucao mu u noge. E onda 
je priš’o blizu i iz blizine ga ubio.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, a jesu to isto bili ti lokalni poli­
cajci tu?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: To ne znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Videli ste trojicu policajaca u letnjim 
policijskim uniformama?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: To ja ne znam, jer nisam mogao da vidim od­
ozgo, od vozila tog SUP-a.

SUDIJA MEJ: Gospodine, da li su to bila dva zatvorenika koja ste vi videli da 
su ubijeni, rekli ste da ste videli kako dvojicu ubijaju. Da li su ova dvojica kod 
zgrade SUP-a ta dvojica ili su to neka druga dvojica koje su ubili u logoru?

SVEDOK GAŠI: Oni su nas izveli iz “Luke”, bilo nas je možda u grupi jedno 
10 do 15. Da l’ su iz te grupe ubili dvojicu, to vam ja ne mogu reći, bilo je 
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još ljudi u zgradi SUP-a. Uglavnom, bila je galama i kad je to bilo, mi smo 
čuli... Trčali su uz stjepenice, jedan vikao: “Gdje su ostali, daj i ostale pobij”. 
Tako je bilo.

SUDIJA MEJ: Samo trenutak, gospodine Miloševiću, želim nešto da razja­
snim. Da li ste videli u samom logoru da nekoga ubijaju?

SVEDOK GAŠI: Jesam, vidio sam. Kad je Ranko Češić istjerao četvoricu iz 
kancelarije i vidio sam da je pogodio dvojicu koji su pali na zemlju. Je li ih 
ubio, ja to ne znam. Uglavnom, pali su dole. Pucao im je možda sa jedno 
dva metra u leđa, ili u glavu pogodio, to ne znam, ali su pali na zemlju. To 
vam je bilo u “Luci”.

SUDIJA KVON: Imate li neku predstavu o tome koliko je ljudi bilo, kad ste vi 
bili u logoru “Luka”, koliko ljudi se nalazilo u logoru?

SVEDOK GAŠI: Ja sam nekada brojao ljude, bilo je između 150 i 200. Zavisi, 
nekad su odlazili i nisu se vraćali. Ja ne znam šta je bilo sa njma. Uglavnom 
između 150 i 200.

SUDIJA KVON: A šta je pre rata bio taj logor, čemu je to služilo pre rata? Je 
li to bio neki kamp ili je to bilo nešto drugo?

SVEDOK GAŠI: Nije, luka je bila. Brodovi su dovlačili robu tu. Bila je luka.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Gospodine Gaši ...

SUDIJA MEJ: Izvolite, gospodine Miloševiću. U stvari, samo još jedna stvar. 
Da li znate koliko je ukupno ljudi ubijeno u logoru “Luka”? Možda ne znate, 
ali ako znate, recite nam.

SVEDOK GAŠI: Ja sam dao u ovoj izjavi svojoj da sam ja vidio tu dvojicu kad 
je Ranko Češić ubio, a ja ne znam koliko je ostalih i kad je, jednom sam, kad 
su bacali te leševe u luku, ja procjenjujem da je u hrpi bilo, da l’ su oni ubi­
jeni u “Luci” ili su dovedeni odnekle, ja to ne znam, al’ uglavnom ja mislim 
da ih je bilo dvadesetak na kamari. E sad, plus ova dva što sam ja video da 
su ubili, eto vam, ja ne znam da li je to ukupan broj.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ovde kažete u prvom ovom pa­
susu, na strani 7 ove vaše izjave koju na koju se pozivate: “Posmatrao sam 
ovaj incident jedno dva minuta, nisam poznavao žrtve, međutim znam da 
su iz Brčkog. ‘’Bili smo uplašeni nakon pucnjave. Nakon pucnjave u kance­
lariju iz koje smo promatrali pucnjavu je došao Boro Kaurinović koji je bio 
policajac i pre početka borbi i rekao nam je da ostanemo u kancelariji.” Je l’ 
taj policajac vam je rekao da ostanete u kancelariji da i vi ne biste stradali, 
je l’ tako? 
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: A tu smo, odveo nas je u drugu kancelariju. A 
ovo što ste pitali za ovu dvojicu što su ubijena, to sam čuo od drugih ljudi, 
to pretpostavljam da su Brčaci. Ja ih nisam poznao.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je li vam ovaj Boro Kaurinović koji je, 
kako kažete i sam bio Brčak, spasao život, sklonio vas u drugu kancelariju da 
i vi ne stradate?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jest, vjerovatno jest, jer ovaj što je govorio 
i derao se, ja ne znam ko je, napolju pitao: “Gdje su ostali Turci, da i njih 
pobijemo?”

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To je znači vladao neki haos i taj Boro 
Kaurinović, takođe vaš sugrađanin vas sklonio u drugu kancelariju da vas ovi 
ne bi ubili, i onda vas posle toga vratili u “Luku”, je l’ tako? 
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: O haosu generalnom ne bi baš rekao tako, al’ 
sve je kontrolisala ipak JNA. Ja mislim da je iz garnizona sve bilo kontrolisano 
od njih. Jesu spašavali, ne znam ni ja, mene eto, možda me je spasio u tom 
momentu. Fala mu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, vi u pasusu 2 na strani 8 govo­
rite u ubistvu četvorice zatvorenika iz „Luke”. Kad ste poznali kako kažete 
Ranka Češića, izvesnog Mišu Čajevića i ovog, prethodno smo ga spomenuli, 
Pudića, odnosno vi pomenuli.
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ja, Pudić je uvijek bio tu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, jesu sva ta trojica koje sam vam 
sad pročitao upravo ljudi iz Brčkog?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jesu.

Fo
nd

 z
a 

hu
m

an
ita

rn
o 

pr
av

o



Četvrtak, 11. septembar 2003. / Svedok C-007

FOND ZA HUMANITARNO PRAVO

469

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Sad ste pomenuli dvadesetak 
leševa koje ste primetili u odeljku hangara i među njima prepoznali Seada 
Cerimagića i Elvedina Solkanovića. Imate li saznanja ko je ubio te ljude?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Vi rekoste u odeljku hangara, nije to bio ode­
ljak hangara nego su nas izveli na obalu reke Save. Iza hangara bila je hrpa 
ta leševa, a o prepoznavanju ovih ljudi, vidio sam majicu na ovom jednom 
momku koji je bio sa mnom član kajak kluba, često je nosio prije rata tako da 
pretpostavljam da je jedan od njih on bio. Međutim o Seadovom ubistvu ne 
mogu da budem siguran da sam njega poznao al’ eto, možda i jeste. Uglav­
nom, teško je bilo i prepoznati ljude, jedino ako se sećate nekog detalja šta 
su imali od odeće, a ovo su sve bili leševi, da ovaj, teško je bilo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, na strani 10, u drugom pasusu 
navodite kako ste vi i svi drugi zatvorenici znali kako je komandant logora 
bio izvesni Vojkan Đurković, je l’ tako? 
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Major Đurković. On je dva ili tri puta dolazio 
dole u hangar i onda se zatvorenici okupljali oko njega i onda nam je k’o 
držao neko predavanje i kako je on spašavao nekoga, ne znam, k’o “ja sam 
ti spasio brata”, pa onda se obrati jednom zatvoreniku i rekao, rekao da je 
on u početku bio komandant logora. A sad, ja ne znam dalje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je l’ on bio major Vojske Republike Srp­
ske i takođe iz tog kraja?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ja ne znam za majora Republike Srpske i voj­
sku, tad jedina vojska što je bila ja znam u Brčkom je bila JNA. A kako se 
kasnije zvala, ja to ne znam. Ja mislim da je rekao da je rodom iz Bijeljine 
jednom.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, to je, rekao bih, iz istog tog 
kraja, zar ne?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Dobro, Brčko, Bijeljina, ne znam ni ja, možda 
je pedesetak kilometara.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, da li znate da je on naredio bilo 
kakvo ubistvo? Ja vidim ovde da su zatvorenici govorili kako je prema njima 
bio dobar i kako su im njegovi ljudi donosili cigarete i tako dalje.
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ja nisam to opisivio da l’ su ga donosili il’ ne 
znam ovo, ali jeste bilo kako što sam čuo. Ono što sam ja čuo kao tad da je 
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najviše ubistava bilo u početku, kad se logor otvorio, “Luka”. Sad ko je kome 
donosio cigare i je l’ ko kome donosio cigare, ja nisam, jer ja i ne pušim i 
nisam bio zainteresovan. Pravo da vam kažem, ne znam. Ja znam da sam ja 
bio isprebijan od njih dok sam ja dole bio, da su drugi bili isprebivani i šta ja 
znam, da l’ su drugi dolazili, donosili i davali im tamo, izvedu neke da čiste 
im autove i ne znam ni ja, i oni dođu nazad i tako.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi navodite ime nekog četnika kome je 
bilo ime Enver, je l’ tako? 
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ja.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa, jel’ to ako se zvao Enver značilo da 
se radilo o Muslimanu? I pretpostavljam takođe nekom lokalnom?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Na sebi ja imao oznake četnika, imao je neku 
kokardu i rek’o je da se zove Enver i da je četnik, pripadnik Radikalne stran­
ke. E sad, da l’ je rek’o pravo ime, to vam ne mogu reći, ja mislim, ne mogu 
prepoznat’ ljude po imenima kojoj naciji i religiji pripadaju.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ako je Enver nije mogao biti Srbin nikako.
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ja to ne znam. Ja vam mogu reć’ da se zovem 
Džordž, pa vam mogu reći da sam Amerikanac.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, vas je znači posle 10 dana, 7. 
juna kad ste pušteni oslobodio taj Rade Božić, je l’ tako? 
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jeste, 7. juna.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: 7. juna, da. I on vam je rekao da je on 
Srbin iz Karlovca iz Hrvatske?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: On je rek’o da je profesionalni kapetan vojne 
policije i da je rodom iz Karlovca iz Hrvatske. To je rekao.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi kažete na strani na strani 11 u trećem 
pasusu da je Rade Božić rekao da je profesionalni vojnik JNA, Je l’ tako?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I to je jedini pripadnik JNA koga po­
minjete kao neposrednog učesnika bilo kog događaja o kojima govorite u 
svojim izjavama, je l’ tako? 
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SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Nije baš tako, kad sam išao za Bijeljinu, vidio 
sam ja i tenkove i transportere, onako poređane. I kad sam doš’o do grada, 
vidio sam punkt JNA, policija... I ljudi, ljudi koji su nosili crvene beretke.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Niste me razumeli, gospodine Gaši. Re­
kao sam da je on bio jedini pripadnik JNA koga pominjete kao neposrednog 
učesnika u događajima, čije ste nam ime dali. Jedini čovek, je l’ tako? Onaj 
što vas je izveo iz logora?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: On me je izveo iz logora, niko me drugi nije 
izveo, baš on. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, on vas je izveo iz logora i odve­
zao iz Brčkog u Zvornik. Je l’ tako?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I tamo ste upoznali Kapetana Dragana?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste zapravo oslobođeni ste na inicijati­
vu Kapetana Dragana koji je, koga je vaša žena zamolila za uslugu, je l’ tako?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Tako je.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ali vas je iz “Luke” izveo Rade Božić.
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Na njegovu intervenciju.
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Tako mi je on rek’o, da mu je ‘’Big Bos’’ (Big 
Boss) naredio da me odvede za Beograd.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. I onda vam je on rekao, dok ste 
putovali za Beograd zajedno da se odmorite nekoliko dana, kako kažete na 
strani 7, u prvom pasusu, da se odmorite četiri dana: “Sada se odmorite če­
tiri dana i napišite sve što ste doživeli i videli”. Je l’ tako?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I onda je on taj vaš izveštaj onda pre­
kucao ili je tamo neko tamo njegov prekucao taj izveštaj i on ga je nekome 
poslao faksom.
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SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li vam je poznato gde je i kome 
poslao taj faks?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Nije.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je l’ tačno onda da je to slanje vašeg 
izveštaja ustvari njegovo nastojanje da se vaše iskustvo i boravak u logoru 
“Luka” zabeleži i da se zabeleži svedočanstvo o tome šta se tamo događalo, 
da se prikupe informacije o tome?

SUDIJA MEJ: Svedok ne može da govori o tome šta je Kapetan Dragan mi­
slio osim ako mu to nije rekao. Gospodine Gaši, da li vam je on rekao zašto 
od vas traži da napišete tu izjavu, taj izveštaj?

SVEDOK GAŠI: Je, rekao sam vam prije: “Sjedi, odmori se i napiši sve što ti 
video prije rata u Brčkom, sve što si video posle rata u Brčkom, sve što si bio, 
dok si bio u ‘’Luci’’, u Brčkom, sve uniforme koje si video”, to sam ja njemu 
inapisao. Ja ne znam kome je on poslao i zašto je poslao.

SUDIJA MEJ: Da, ali on vam nije rekao zašto on hoće da vi to napišete.

SVEDOK GAŠI: Nije.

SUDIJA MEJ: Izvolite, gospodine Milošević.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, vi ste njega zamolili da pomog­
ne i vašoj braći koji su bili zatvoreni u logoru Batkovići, je l’ tako? 
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jeste, bili su.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Al’ on vam je odgovorio da vam u tom 
pogledu ne može pomoći.
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Nije mi odgovorio prvi put, ja sam išao jedno, 
možda, ne znam tačno vremena, rek’o je da će vidjeti šta može da uradi. I 
nikad više nisam ništa čuo od njega, mislim: “Nemoj me kontaktirat’, ako 
budem išta znao, javiću ti”.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, a da li to znači da je kod vašeg 
oslobađanja on iskoristio neko svoje lično poznanstvo i autoritet koji nije 
mogao da iskoristi na nekom drugom mestu, mislim iskoristio je neku svoju 
ličnu vezu?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ja vam, ja stvarno ne znam, mislim koja je nje­
gova veza između svega ovog, ja vam to ne mogu reći. Uglavnom, Rade mi 
je rek’o da je Big Boss taj koji mene oslobađa. To je sve. E sad, je li on hteo 
druge da oslobađa, ja ne znam. Ili je mog’o, je l’ kako, ja znam da sam ja 
oslobođen na njegovu inicijativu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A taj potporučnik koji je tražio telefon 
vaše supruge da javi gde se nalazite, on vam je rekao: “Samo bi ovaj mogao 
da vam pomogne”.
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: On je rek’o mojoj ženi i tom mom prijatelju 
da je jedini Kapetan Dragan koji može da me izvadi odatle. Tako je on rek’o 
i tako sam ja čuo i od moje žene i od čovjeka koji je bio sa mojom ženom, 
tako je bilo, to vam je tako.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, znači pretpostavljao je da je on 
nekoga tu poznaje. Imao je veze, nije bilo nikakvih organa iz Srbije koji bi 
mogli tu da intervenišu.
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: O tom ja ne znam ništa.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi u izjavi datoj istražiteljima na strani 8 
u trećem pasusu, naveli ste imena 13 ljudi. A onda još 13 za koje ste izjavili 
da ne verujete da su ostali živi, je l’ tako? 
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ja sam vam, kad sam davao tu izlavu Helsin­
škom odboru, pitali su me da l’ se sjećam ko je sve bio samnom. Ja dosta 
ljudi znam iz Brčkog po izgledu i po viđenju. Navo sam ljude za koje pret­
postavljam, većina ljudi na ovom pisku je nestala, a drugi zatvorenici su go­
vorili da su ti bili u “Luci”. Drugi koji su navedeni u spisku su ostali, koje ja 
mogu da se sjetim imena. Pravo da vam kažem, volio bih da se mogu sjetiti 
svih 200 al’ ne mogu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, na osnovu čega ste pretpostavili 
za ovih 13 da nisu živi, imate li kakav osnov za takvu tvrdnju?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Sad sam vam ja rekao, ti ljudi koji su na tom 
spisku je Helsinški odbor napisao i to je bilo šta ja mislim, kako sam ja čuo i 
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šta sam je čuo, a ono što ja znam i što sam ja vidio je samo u ovom svjedo­
čenju koje sam ja potpisao.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, da li ste autor pisma upuće­
nog bosanskom listu “Ljiljan” i široj javnosti?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Nisam, to je jedan novinar koji je iz Brčkog, 
moj prijatelj, on je jedan od tih koji je pisao i ovaj, i ja sam nešto od svog 
dodao tu, međutim to ja mislim nikad nije ni objavljeno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je l’ to bila vaša lična rekacija? Napisano 
je u junu 1994. godine, mislim na emisiju “Onamo daleko” koju je 7. juna 
emitovao Radio BiH, je l’ tako? 
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ja ne znam, ovaj, jest bilo radio emisija i slu­
šao sam to dok sam bio, dok smo u Danskoj (Danmark) u centru, i on je to, 
taj novinar razgovar’o sa mnom, pošto smo odrasli zajedno, a i on je nastra­
dao. Ja mislim da je i on bio u “Partizanu” zatvoren, tako da je on to i pisao 
i onda ja kažem, ima nekih stvari koje sam ja rek’o tu, ali većina je njegovih 
stvari, da ne bi ulazio u tačnost toga svega.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, da li je tačno da se na radiju 
realno govorilo u ulozi pripadnika JNA garnizona Brčko?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ja vam to ne mogu reći, jer me čovjek, nisam 
da mogu 100 posto odgovorit’ na to i ne znam stvarno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, da li to vaše pismo prevashodno 
predstavlja kritiku lokalnog muslimanskog rukovodstva, a ne svedočanstvo 
o bilo kakvim zločinima pripadnika JNA?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Pa, da vam kažem, lokalno muslimansko ruko­
vodstvo i sve to, pravo da vam kažem, nisam ja taj koji je pisao pismo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, ono je nastalo znači kao rezul­
tat razgovora koji ste vi imali sa tim novinarem, je l’ tako? 
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ja, al’ ja autor nisam, nisam ja takva stila da 
pišem takva pisma.

TUŽILAC PEK: Molim da se pred svedoka stavi kopija ovog pisma ukoliko će 
biti još pitanja o tome. Mi imamo kopiju tog pisma na BHS-u.

Fo
nd

 z
a 

hu
m

an
ita

rn
o 

pr
av

o



Četvrtak, 11. septembar 2003. / Svedok C-007

FOND ZA HUMANITARNO PRAVO

475

SUDIJA MEJ: Da, stavite ga pred svedoka. Gospodine Milošević, vreme je 
kratko, da li imate još mnogo pitanja za ovog svedoka?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Nemam, gospodine Mej, upravo i želim da zavr­
šim ...

SUDIJA MEJ: U redu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Pošto očigledno da nema nikakvih dodatnih infor­
macija ...

SUDIJA MEJ: U redu, ako biste mogli da budete što brži, ima nekih dodatnih 
administrativnih pitanja koja Tužilaštvo želi da pokrene, koliko sam shvatio. 
Pokušaćemo da sve to obavimo do 13.45.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Dobro, gospodine Mej, zahvaljujem svedoku.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Zahvaljujem, časne sudije. Go­
spodine Gaši, vi ste svoj iskaz istražiteljima dali 1995. godine. Ovaj iskaz o 
kome je bilo malo reči dat u Danskoj, 7. maja 1995. godine u prostorijama 
Danskog Helsinškog komiteta u Kopenhagenu, je l’ tako, to ste dali tamo?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jeste.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: U ovom svom iskazu od 4, 5. i 
11. aprila 1995. godine sve što ste kazali o jugoslovenskoj armiji je sadrža­
no u trećem pasusu gde spominjete one avione. U tom vašem iskazu ima 
spomena još na dva mesta, u jednom slučaju Slobodana Mitrića, bivšeg 
rezervnog kapetana JNA, a na drugom mestu spominjete isto tako bivšeg 
kapetana JNA. U celom tom iskazu ne pominjete ni jednu akciju koju je 
preduzela JNA, apsolutno ništa sem ovo što je vezano za ove avione koji su 
navodno bombardovali. Kako to objašnjavate da u vašem iskazu nema reči 
o tome da je JNA delila oružje, da ste videli one helikoptere koji istovaruju 
Crvene beretke, nijednog slova o tome nema u ovom vašem prvom iskazu 
koji ste dali? Sve što ste rekli bilo je rečeno tiče se bombardovanja. Možete 
li to sudijama objasniti?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ja sam dao izjavu koju sam dao za ovaj Sud i 
ja sam svaku stranicu potpisao i to kad ste me pitali danas sam ja govorio o 
tome. U Helsinškom odboru ...
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PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Ne, ne pitam vas ja o Helsinškom 
odboru. Ja vas pitam ovo što ste rekli istražiteljima. Istražiteljima niste ništa 
govorili o akcijama Jugoslovenske narodne armije, sem ona dva avona
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Kako da nisam, onda ste vi dobili pogrešan 
izvještaj.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Pa, tu je Tužilaštvo pa će ono, 
verovatno, reagovati ako ja radim nešto što je nedopušteno. Vi ste rekli, ja 
sam vas dobro čuo da su avioni bombardovali u jednom trenutku prostor 
u Brčkom gde je bilo većinsko bosansko i hrvatsko stanovništvo. Je li bilo u 
tom području grada takođe i srpskog stanovništva?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Ako hoćete, 90 posto je ta oblast grada Brč­
kog je ovaj, Hrvati i Muslimani, bilo je i Srba verovatno, ali sam rekao da oni 
ne mogu da biraju žrtve. Nisam ni rek’o da su birali.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Dobro, dali ste svoje objašnje­
nje. Međutim, pred Helsinškim odborom kad ste govorili, vi ste rekli da ste 
imali poverenja u saveznu vojsku i niste stavili nikakvu zamerku na ponaša­
nje Jugoslovenske narodne armije u to vreme.
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Kako će jedan čovjek koji je odrastao u Jugo­
slaviji nemat’ povjerenje. A kada se razočarate u povjerenje, onda izgubite 
sve i vjeru i sve.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Ja bih morao da požurim. Pažlji­
vo sam pročitao vaš iskaz koji ste dali istražiteljima. Tamo ste govorili o poje­
dinačnim događajima, svaki ljudski život je dragocen, na nekoliko mesta ste 
videli kako strada više civila. Međutim, vi ste ovde, pred Helsinškim odbo­
rom kazali sledeće, ja bih vam sve to predočio, nešto vam je već predočeno. 
Vi ste bili u centru grada i iz stana u kome ste bili, videli ste neko ubistvo 
svojim očima, je l’ tako? 
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Jeste.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Međutim, ovde ste kazali, pred 
Helsinškim odborom: “U kući u centru grada Gaši je video iz kuće kako je ubi­
jeno 300 do 400 ljudi. Neki su držani u bunkeru koji je ranije adaptiran i ... 

SUDIJA MEJ: On je o tome već bio pitan, gospodine Tapušković. I dao je ob­
jašnjenje koje je mogao da da, tako da mislim da smo shvatili poentu. 
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PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ: Ne, časni sudija Mej, nisam na to mislio, 
nisam to pominjao. On je rekao da je iz bunkera ...

SUDIJA MEJ: Stvarno nemamo vremena za ovo. Svedoka je gospodin Milo­
šević već unakrsno ispitao. Ja znam da ste vi prijatelj Suda. Ono šta mi sada 
možemo da uradimo je sledeće, u ovom trenutku mi nemamo izjavu koju je 
svedok dao Helsinškom komitetu. Mislite li da bi trebalo da je imamo?

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ: Ja sugerišem da bi trebalo da je imamo, i 
završiću uskoro. On je rekao da je iz tog bunkera video grupu od 30 do 40 
ljudi koji su odvedeni i ubijeni i da je danima sa tog trga prana krv. Ovo je 
nešto što je sastavio Helsinški komitet i oni su to verovatno kasnije koristili 
kao važan dokument.

SUDIJA MEJ: U redu. Šta ste hteli da pitate svedoka u vezi sa tim?

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ: Hteo sam da ga pitam zašto to sve, sve te 
stvari nije rekao istražiteljima? I na kraju krajeva, časni Sude, ja bih završio 
...

SUDIJA MEJ: Dozvolite mu da odgovori. Možete li ukratko da nam odgovo­
rite na to, gospodine Gaši?

SVEDOK GAŠI: Odgovorio sam gospodinu Miloševiću, trebali ste slušat’. 
Helsinški odbor kad me je pitao o proceni koliko je ljudi ubijeno u Brčkom, 
početkom maja, juna, ja sam rekao 300 do 400. U toj izjavi, što vi sad navo­
dite tu, bilo je govora, oni su me pitali, ja se dobro sjećam šta sam ja njima 
govorio, a što su oni unijeli u zapisnik, ja to ne znam. Oni su me pitali: “Šta 
mislite, odakle su te ljude dovodili”. Postoji ispod Starog Grada atomsko 
sklonište, gospodine Tapuškoviću. Kao što sam kasnije u “Luci” čuo, mnogi 
su ljudi bili zatvoreni tu. E sada, da li su ih dovodili odatle, ja to ne znam.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ – PITANJE: Ali da li ste videli, samo, završiću, 
da li ste ih videli zaista streljanja po 30, 40 ljudi, da su oni svi tako streljani?
SVEDOK GAŠI – ODGOVOR: Rekao sam gospodinu Miloševiću da je ubije­
no, tad kad sam ja gledao da je ubijeno između 14 i 15 maksimalno.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ: Hvala lepo, hvala.
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SUDIJA MEJ: Gospođo Pek, ako možete da se bavite dodatnim pitanjima 
kratko, ukoliko ih imate.

TUŽILAC PEK: Nemam dodatnih pitanja. Imam par stvari koje bi mogle 
pomoći časnom Sudu. Mi smo predali dokumenta danskog Helsinškog od­
bora, ne znam koliko je daleko stigao gospodin Tapušković u vezi sa pomi­
njanjem JNA. Možda bi ...

SUDIJA MEJ: Izvinjavam se što vas prekidam, ali on je govorio o izjavi Tuži­
laštvu.

TUŽILAC PEK: U tom slučaju ne želim ni na šta da ukazujem u toj izjavi.

SUDIJA MEJ: Onda je najbolje da uvedemo ovaj Helsinški dokument u spis i 
da dobije broj dokazni predmet Suda.

sekretar: To je C-14.

SUDIJA MEJ: Gospodine Gaši, ovim je završeno vaše svedočenje. Hvala vam 
što ste došli pred Međunarodni sud da svedočite. Sada možete da idete.

TUŽILAC NAJS: Samo par pitanja koja bi mogla da pomognu Pretresnom 
veću, optuženom i amikusima. Pošto je svedočenje ove nedelje trajalo duže 
nego što smo mi predvideli, mi nećemo pozvati jednog od svedoka po Pravi­
lu 92bis sledeće nedelje. Ne znam hoćemo li ga kasnije zvati, nisam siguran, 
ali nećemo ga zvati sledeće nedelje te, prema tome, nema potrebe pripre­
mati se za svedoka B-1524, koji je u prethodnoj listi trebalo da dođe nakon 
van Lindena (Aernout Van Lynden). Kada je reč o van Lindenu, kako sam tre­
nutno obavešten, on je na raspolaganju za ponedeljak, ali ne i posle toga. Ja 
pokušavam da dobijem informaciju u vezi sa ograničenjima u vezi njegovog 
putovanja. Moguće da nećemo uspeti da ga završimo do utorka pa postoji 
mogućnost da ćemo tražiti da se završi sa njim u ponedeljak. Znam da to 
nije previše poželjno, ali bolje je da to pomenem sad nego kasnije. Želeo bih 
da pomenem nešto na privatnoj sednici, samo 30 sekundi.

SUDIJA MEJ: Da, idemo na privatnu sednicu.
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(privatna sednica)

TUŽILAC NAJS: Ja stvarno ulažem maksimalne napore da pripremim konač­
ni spisak svedoka koje je moguće pozvati u ovom raspoloživom vremenu. 
Imam nekoliko podnesaka koji će se ubrzo priložiti. Jedan se bavi neimeno­
vanim svedocima koji se bave presretnutim razgovorima i jako bi nam po­
moglo ako, kada bi tim podneskom mogli da se pozabavimo relativno brzo. 
Takođe ćemo imati jedan podnesak koji će se ticati svih preostalih svedoka 
i pitanjima u vezi njih od danas pa do kraja ovog suđenja. Ja sam razmotrio 
spisak svedoka i mislim da ću vrlo brzo biti u situaciji da identifi­kujem svedo­
ke kojima neće biti potrebna priprema. Tako da ću vam proslediti tu listu, 
nadam se, ako ne sutra, onda u ponedeljak, kako bi pomogli i optuženom i 
Pretresnom veću i saradnicima optuženog. Na kraju, mi imamo i neke karte, 
u ovom trenutku ih imamo za Pretresno veće i optuženog, a amikusi će ih 
dobiti nešto kasnije. Pretresno veće se seća da smo mi ranije obezbedili kar­
te, međutim, došlo je do promene u Pravilniku o ovlašćenjima Pretresnog ve­
ća da donosi naloge o dovoljnosti dokaza o bazi zločina. Tako da ove karte 
pokazuju šta je Tužilaštvo dokazalo u cijelosti ili nepotpuno na područjima 
Hrvatske i Bosne u odnosu na ono što je prvobitno nameravalo u optužnici. 
Posebna karta se odnosi na Bosnu, a ovo su tri karte koje se odnose na Koso­
vo i one su razbijene na različite teme kojima smo se bavili, deportacije, loka­
cije pogubljenja i seksualno zlostavljanje i uništavanje kulturnih spomenika. 
One ponovo ukazuju na, pokazuju tačke optužnice za koje Tužilaštvo veruje 
da je izvelo dokaze ili izvelo delimične dokaze u vezi sa određenom temom. 
Nadam se da će vam biti od pomoći. Dakle, ovde je jedan komplet za Pretre­
sno veće, jedan komplet za optuženog, a za gospodina Tapuškovića će biti 
na raspolaganju kasnije u toku dana.

SUDIJA MEJ: Kopije za sudije ćete predati Sudu, pa će nam biti dostavljene 
kasnije. Da li imate još nešto?

TUŽILAC NAJS: Ne, časni Sude. Ja neću biti ovde sutra, ali ću doći u pone­
deljak.

SUDIJA MEJ: Hvala lepo, sada završavamo sa radom. Nastavljamo sutra u 
9.00.
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